

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

အောင်မြင်ခြင်းအကြောင်း

အမျက်ထွက်သောသူကို မေတ္တာတရားဖြင့် အောင်နိုင်ရာ၏။ မကောင်းသောသဘောရှိသူကို ကောင်းသောသဘောဖြင့် အောင်ရာ၏။ နှမြောဝန်တို့သောသူကို ပေးကမ်းခြင်းဖြင့် အောင်ရာ၏။ မဟုတ်မမှန်ပြောသောသူကို အဟုတ်အမှန်ပြောဆိုခြင်းဖြင့် အောင်ရာ၏။

ခုဒ္ဒကနိကာယ် (ဓမ္မပဒ-၂၂၃)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ နယုန်လဆန်း ၈ ရက်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၁၃ ရက်၊ တနင်္လာနေ့

အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၂၅၂)

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစု ပင်လုံ ကျင်းပရန် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရမည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာမူဘောင်နှင့်ပတ်သက်၍ အောင်မြင်စွာဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၂

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစု ပင်လုံအကြံပြုဆွေးနွေး ဆွေးနွေးပွဲ(၁) ၏ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး စတုတ္ထနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ရန်ကုန် ရုံးခွဲ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဆိုင်ရာမူဘောင် (Framework for Political Dialogue) အတွက် ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည့် ဆွေးနွေးချက်များအား အောင်မြင်စွာ ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဇူလိုင်လဆန်းတွင် ပြန်လည်တွေ့ဆုံသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့ပြုလုပ်သည့် ဆွေးနွေးပွဲတွင် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာမူဘောင် အခန်း (၇) နှင့် (၈) တို့တွင် ပါဝင်သော ဆွေးနွေးရန်ကျန်ရှိသည့် အချက်များနှင့် NCA စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ ဆွေးနွေးထည့်သွင်းမည့် အထွေထွေအခန်းကဏ္ဍတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစု ပင်လုံကျင်းပရန်အတွက် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရမည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှု

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁



အထည်ချုပ်စက်ရုံ လုပ်ငန်းခွင်တစ်နေရာကို တွေ့ရစဉ်

လုပ်ငန်းခွင်ပျော်ရွှင်ပြီး ကုန်ထုတ်စွမ်းအားရှင်များ၏ဘဝ လှပစေချင်

သတင်းဆောင်းပါး-ခင်ရတနာ၊ ဓာတ်ပုံ-တင်မောင်လွင်၊ မေဦးမိုး

လစာထုတ်ရက်ဖြစ်သည့်အလျောက် အထည်ချုပ်အလုပ်သမား ကိုခင်မောင်မြင့် စိုးရိမ်မကင်း ဖြစ်နေရပြီ။ တွဲချုပ်ဘဝမှ အထည်ညှပ်ကျွမ်းကျင်သူ ဖြစ်လာသော်လည်း အထည်ချုပ်အလုပ်မှာ အလျော်အစားများက များပြားလွန်းလှသည်။ မိမိပေါ့လျော့မှုကြောင့် ယခုလကုန်တွင် လစာမှ ငွေရှစ်ထောင်နှင့် တစ်သောင်းကြား ဖြတ်ခံရမည်ကို ကြိုသိနေပြီး အလုပ်ပြောင်းလိုစိတ်က ဖြစ်ပေါ်လာသည်။ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းသည် ပိုကုန်များအနက် နိုင်ငံခြားငွေကို ရှာဖွေပေးနေသည့် ရေပန်းစားလုပ်ငန်းဖြစ်လာခြင်းကို သူမသိပါ။ အထည်ချုပ်လုပ်ကိုင်သူ သူတို့လို အလုပ်သမားများအတွက်

အလုပ်အကိုင်က ပေါများသည်။ ရွေးချယ်ပိုင်ခွင့်များလာသည်။ သို့သော် အလုပ်ရှင်အများစုကလည်း ရနိုင်သမျှ လစာ၊ အလျော်အစား၊ ခွင့်သတ်မှတ်ချက်များအားလုံး ခိုရှိရသလောက် ခိုကြသည်။ အလုပ်သမားတို့ ဆန္ဒပြမည်ကိုတော့ မလိုလားကြ။ အလုပ်သမားများဘက်က ဆန္ဒထုတ်ဖော်တိုင်း အခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝ ရရှိသည်တော့မဟုတ်။ ကိုခင်မောင်မြင့်ဆန္ဒက လုပ်ငန်းခွင်ကောင်းတစ်ခုတွင် မြဲမြံစွာလုပ်ကိုင်ရင်း တည်ငြိမ်စွာဖြင့် ဘဝကိုဖြတ်သန်းလိုခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် စက်ရုံအလုပ်သမားဘဝသည်

အလုပ်ရှင်များနှင့် အလုပ်သမားများ အကြား ထိတွေ့မှုအားနည်းခြင်းများကြောင့် အလုပ်သမား အငြင်းပွားမှုဆိုင်ရာများ ပိုမိုဖြစ်ပွားလျက်ရှိကြောင်း မြင်တွေ့ရ

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ *

KBZ BANK
STRENGTH OF MYANMAR
သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

ရေကြီးရေလျှံ ဘေးအန္တရာယ်

မကြာသေးမီရက်ပိုင်းအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်းနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် တို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခြင်းကြောင့် မြို့ရွာအချို့တွင် ရေကြီး ရေလျှံခြင်း၊ ကားလမ်း၊ ရထားလမ်းများပေါ် ရေကျော်ခြင်းစသည့်ဖြစ်ရပ် များနှင့်အတူ ရေစီးတွင်ပျော်ပါ၍ လူသေဆုံးမှုအချို့လည်း ရှိခဲ့သည်။

လက်ရှိအခြေအနေတွင် ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေအားကောင်းလျက်ရှိရာ မိုးရွာသွန်းမှုများ နှင့်အတူ နေရာဒေသအနှံ့အပြား၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တို့ဖြစ်ပေါ်လာ နိုင်မှုကို ကြိုတင်သတိပြုကြရန်လိုအပ်လာသည်။ မိုးသည်းထန်စွာ အဆက်မပြတ်ရွာသွန်းလာပြီဆိုပါက ရေကြီးရေလျှံခြင်း၊ မြေပြိုခြင်း၊ အဆောက်အအုံနှင့်သစ်ပင်များပြိုလဲခြင်း၊ ရေစီး၌ပျော်ပါပျက်စီးခြင်း၊ လူနှင့်အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန် ကျွဲနွားများ သေကျေပျက်စီးခြင်းတို့ ဖြစ်ပွားလေ့ ရှိတတ်သည်။ ဒေသတစ်ခုအတွင်း ရေကြီးရေလျှံဖြစ်ရခြင်းအကြောင်း ရင်းမြစ်များအနက် ရွာသွန်းသောမိုးရေ၏ ထုထည်ပမာဏနှင့် ယင်းဒေသရှိ ချောင်း၊ မြောင်းတို့လိုက်လျောညီထွေစီးဆင်းနိုင်မှုမရှိခြင်း၊ ချောင်း၊ မြောင်းများ ပိတ်ဆို့၊ တိမ်ကောနေခြင်း၊ မြို့၊ ရွာများတည်ထားပုံ စနစ် မကျခြင်း စသည်တို့ အပါအဝင် အခြားအကြောင်းအရာအမျိုးမျိုးတို့ ကြောင့်လည်းဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။

လူနေဒေသမြို့ရွာများ၌ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားရာတွင် လျှံတက် လာသောရေသည် ရေသေအဖြစ်လည်းကောင်း၊ အရှိန်အဟုန်ပြင်းစွာ စီးဆင်းနေသော ရေစီးကြောင်းအဖြစ်လည်းကောင်း ဖြစ်နိုင်ပြီး “ရေ သေ” သည် လည်းကောင်း၊ “ရေစီး” သည် လည်းကောင်း တစ်နည်းနည်း ဖြင့် အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်သည်။ သို့ရာတွင် အရှိန်ပြင်းပြင်းနှင့် စီးဆင်းနေ သည့်ရေစီးက ပို၍အန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ခြင်းကြောင့် သတိပြုကြရန်လိုအပ်သည်။

ရေအနက်လေးပေခန့် (ရင်စုံခန့်) ရှိနေပြီး စီးဆင်းနေသောရေသည် ရေစီးနှုန်း တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၂၀ ခန့်ရှိနေမည်ဆိုပါက ရေစီးကြောင်းကို ဖြတ်သန်းသူ လူ၊ တိရစ္ဆာန်၊ ကားစသည်တို့တွင် အန္တရာယ်ကျရောက်နိုင် မည့်အခြေအနေရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ရေစီးနှုန်းတစ်နာရီမိုင် ၂၀ ဟုဆို ရာတွင် ရေကိုဖြတ်သန်းနေသူ၏ခြေထောက်များ မြေပြင်တွင် တည်ငြိမ်စွာ မတ်မတ် ရပ်နိုင်ရန် ခဲယဉ်းသည့်အခြေအနေမျိုးဖြစ်ပေါ်နေမည်ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ ခြေတစ်လှမ်းလှမ်းပြီးတိုင်း နောက်တစ်လှမ်းလှမ်းနိုင်ရန်အတွက် မိမိ ခန္ဓာကိုယ်ကိုကြိုးစား ထိန်းမတ်နေရမည်ဆိုပါက အဆိုပါ ရေစီးကို တစ်ဦး တည်း ခြေလွတ်လက်လွတ်ကူးဖြတ်ရန် မသင့်တော့ပေ။ အကယ်၍ ကူးဖြတ်မည်ဆိုပါက ရေစီးအဟုန်တွင် လဲကျပျော်ပါကာ အသက်ဆုံးရှုံး သွားနိုင်သည့်အတွက် တန်း သို့မဟုတ် ကြိုးစသည်တို့ကို မိမိရေဆုပ်ကိုင်ပြီး တစ်ဦးကိုတစ်ဦးချိတ်ဆက်ဖြတ်ကူးခြင်း၊ အုပ်စုလိုက်မြဲမြံစွာလက်ချင်း ချိတ်၍ သတိဖြင့်ဖြတ်ကူးခြင်းတို့ကိုသာ လုပ်ဆောင်ရမည် ဖြစ်သည်။

အလားတူပင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် စီးဆင်းနေသော ရေစီးကို ကားဖြင့် ဖြတ်သန်း မောင်းနှင်ခြင်းသည် အန္တရာယ်ကြီးမားလှသော လုပ်ရပ် တစ်ခုဖြစ်သည်။ ကားသည် ရေထဲ၌ရှိနေစဉ် ရေ၏ဓာတ်ဂုဏ်သတ္တိကြောင့် ရေစီးတွင် အလွယ်တကူပျော်ပါသွားနိုင်သည့်အပြင် သဲချောင်းကဲ့သို့သော ချောင်းများအတွင်း ဖြတ်ကူးရာတွင်လည်း ရေစီးအားကြောင့် ဘီးများ အောက်ခြေမှ သဲများကို ရေထဲသို့ ယက်ထုတ်လိုက်သကဲ့သို့ ပျော်ပါသွားကာ ကားမှာ ယိုင်လဲပျော်ပါသွားပြီး သဲများဖုံးလွှမ်းမှုကို ခံရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ကားထဲမှ လူများလည်း ပြင်ပသို့ အလွယ်တကူထွက်နိုင်ဘဲ အသက် ဆုံးရှုံးသွားနိုင်သည်။

ယခုနှစ်၏ ရာသီဥတုများကို အယ်နီညိုနှင့်လာနီညာတို့၏ အစွန်းရောက်ရာသီဥတု ဖြစ်စဉ်များက လွှမ်းမိုးနေမည်ဖြစ်ကြောင်း မိုးလေဝသပညာရှင်တို့က ထုတ်ဖော်ပြောကြားထားပြီးဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ် သည့်အလျောက် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခြင်းနှင့် ရေကြီးရေလျှံခြင်း ဖြစ်စဉ်တို့ကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းဒေသအနှံ့အပြားတို့၌ မိုးကာလတစ်လျှောက် တွေ့ကြုံကြရဖွယ်ရှိသည်။ ရေကြီးရေလျှံခြင်းနှင့် ရေစီးတို့၏သဘော သဘာဝကို သိနားလည်ကာ သတိဖြင့် ဆင်ခြင်လျက် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ကို ဆင်ခြင်ရှောင်ရှားနိုင်ကြပါစေကြောင်း။ ။



ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

ယင်းတိုင်းဆည်အောက်ရှိ ရေမြောင်းကို ပြန်လည်ပြုပြင် ဖောက်လုပ်ပေးစေလို

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင် မြိုင်မြို့နယ် အင်းရောင်းကျေးရွာအုပ်စု အင်းရောင်းကျေးရွာ တောင်သူလယ် သမားများအနေဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးနိုင် ရန် ပျိုးထောင်ချိန်ရောက်ရှိပြီဖြစ်၍ ယင်းတိုင်းဆည်အောက်ရှိ ရေကန်နှင့် ဆည်ရေသောက်လယ်များ အတွင်းသို့ စီးဝင်သောရေမြောင်းကို ပြန်လည်ပြုပြင် ဖောက်လုပ်ပေးရန် လယ်သမားများက မျှော်လင့်နေကြကြောင်း သိရသည်။

ရောင်းကျေးရွာရှိ ရွာသူရွာသားများနှင့် ကျွဲ၊ နွား၊ တိရစ္ဆာန်များရေကိုလုံလောက် စွာ သုံးစွဲနိုင်ခဲ့ကြကြောင်း သိရှိရသည်။ သို့သော်လည်း ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး ရေးလုပ်ငန်းတွင် ဆည်များပြုပြင်ခြင်း လုပ်ငန်းနှင့် ရေမြောင်းဖောက်လုပ်ခြင်း

လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရေမြောင်းမ ကြီးမှာ ယခင်ရေမြောင်းထက် သုံးပေခွဲ ခန့် နိမ့်ကျနေခြင်း၊ ရေမြောင်းအဟောင်း အား ပြုပြင်မပေးခြင်း၊ လယ်ကြီးကန်၊ လက်ပံပင်ကန်နှင့် စိမ့်တွင်းကန်အတွင်း ပိတ်ပစ်လိုက်ခြင်းတို့ကြောင့် ယခင် စိုက်ပျိုးခဲ့သော ဆည်ရေသောက် လယ်

များ စိုက်ပျိုးခွင့်မရသကဲ့သို့ အင်းရောင်း ကျေးရွာသူ ရွာသားများလည်း ရေကို လုံလောက်စွာသုံးစွဲခွင့်မရတော့သဖြင့် အင်းရောင်းကျေးရွာနေ ပြည်သူများမှ ရေမြောင်းအဟောင်းအား ပြန်လည် ပြုပြင်ဖောက်လုပ်ပေးရန် မျှော်လင့်နေကြ ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ကျော်မြင့်



ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၁၂-၆-၂၀၁၆			ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)			နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘဏ်)
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၈၃၀၀၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၃၇၄၀၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၈၃၀၀၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်			
ဒီဇယ်	၄၉၀ / ၅၂၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၅၄၀ / ၅၅၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၆၄၀ / ၇၆၀	ကျပ်	
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၃၀ / ၅၅၀	ကျပ်	
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၁၇၉.၀	
ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၃၁၇.၈	
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၈၅၆.၄၉	
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၂.၈၄၈	
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၇.၃၂၅	
တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၇၈.၉၃	
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၂၈၆.၉၀	

မြန်မာ့အလင်း
၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။
Myanmar Alinn Daily

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မြန်မာ့အလင်း mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မနီနေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ ဇီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ဧရာဝတီ ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့ရေ ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၆၈၀၄၄၆။

သီတဂူဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ဉာဏိဿရ ရုရှားနိုင်ငံ မော်စကိုမြို့တွင် ဓမ္မသဘင်များ ဆင်ယင်ကျင်းပ

မော်စကို ဇွန် ၁၂
 သီတဂူတက္ကသိုလ်များ၏ အဓိပတိဆရာတော် ဒေါက်တာ အရှင်ဉာဏိဿရသည် ရုရှားဇာတိဒေသရပ်ရှင် (၂၅)ဆက်မြောက် မဟာယာန ဗုဒ္ဓသံဃာရာဇာနှင့် ကာမီးကီးယားပြည်နယ် ဗုဒ္ဓဘာသာ ဝိဇ္ဇာအုပ်ဆရာတော်တို့၏ ပင့်ဖိတ်ချက်အရ သီတဂူဗုဒ္ဓ သာသနာပြုအဖွဲ့နှင့်အတူ ဇွန် ၉ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ရုရှားဇာတိဒေသရပ်ရှင်သို့ သာသနာပြုခရီးကြွရောက်ခဲ့သည်။

ဆရာတော်သည် ဇွန် ၁၀ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် ည ၇ နာရီခွဲတွင် မော်စကိုမြို့ရှိ မြန်မာနိုင်ငံသံရုံး၌ ရုရှားတရားနာပရိသတ်များကို ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ဘာသာကြီးလေးခု၏ အနှစ်သာရများ၊ ဗုဒ္ဓတရားတော်၏ ထူးခြားချက်၊ ဝိပဿနာအခြေခံလမ်းစဉ်များကို ဟောကြားတော်



မူရုံပြီး ရုရှားပရိသတ်များ၏ သိရှိလို ဇွန် ၁၁ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် (အပေါ်ပုံ) ၌ မြန်မာပညာတော်သင် ကျောင်းသားများအား ဝိလိင်ပါးတရား တော်ကို ဟောကြားပြီး မြန်မာသံအမတ် ကြီးနှင့် ဇနီး၊ မြန်မာသံရုံး၊ စစ်သံရုံးမိသားစု များနှင့် စစ်ဘက်၊ အရပ်ဘက် မြန်မာ ပညာတော်သင် ကျောင်းသားများ၏ လှူဒါန်းမှုအစုစုကို ရေစက်သွန်းချ အမျှ ပေးဝေခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်တော်မြို့နယ် ကျေးလက်ရေပေးရေး ရက် ၁၀၀ စီမံကိန်း သောက်သုံးရေကန် တူးဖော်ပြုပြင်မှု ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီး

သတင်း-မောင်မောင်မြင့်ဆွေ ဓာတ်ပုံ-မောင်ချစ်ကြည်

ကျောက်တော် ဇွန် ၁၂
 ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်တော်မြို့နယ်၌ ကျေးလက် ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများကို ရက် ၁၀၀ စီမံကိန်းဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ သတ်မှတ်ထားသည့်လုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ကျောက်တော်မြို့နယ် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်း ရက် ၁၀၀ စီမံကိန်းဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် မဟာမုနိရွာ၊ တောင်ပေါက်ရွာ၊ ပုဏ္ဏားရွာနှင့် သံပုံရွာတို့တွင် သောက်သုံးရေကန်များကို ပြုပြင်တူးဖော်နိုင်ရေး သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဇွန်လပထမသီတင်းပတ်အတွင်း လုပ်ငန်းများအားလုံး ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

မဟာမုနိရွာရှိ သောက်သုံးရေကန် ရေဝပ်ဧရိယာသည် တိမ်ကောလာပြီး သောက်သုံးရေရဆောင်းသို့လှောင်မှု နည်းပါးလာခဲ့သဖြင့် ယင်းရေကန်၏ အလျားပေ ၁၀၀၊ အနံပေ ၁၀၀ အကျယ်

အဝန်းအား အနက်သုံးပေအထိ ထပ်မံ တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ကျောက်တော် မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနက ငွေကျပ်နှစ်သန်းအကုန် အကျခံကာ အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုအခါ လုပ်ငန်းအားလုံး ရာနှုန်းပြည့် ပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်သဖြင့် မိုးရွာ သွန်းမှုကြောင့် သောက်သုံးရေများ စုဆောင်းသိုလှောင်ထားနိုင်ပြီဖြစ်သည်။ ထို့အတူ တောင်ပေါက်ကျေးရွာ၌ လည်း သောက်သုံးရေကန်ပြုပြင်မှုလုပ်ငန်း အဖြစ် အလျားပေ ၁၀၀၊ အနံပေ ၁၀၀ ရှိ သော သောက်သုံးရေကန်အား အနက် သုံးပေအထိ ထပ်မံတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်း ကို ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ် သည်။ တောင်ပေါက်ကျေးရွာ သောက်သုံး ရေကန်အတွက် ရေရဆောင်းသိုလှောင်မှု ပိုမိုရရှိစေရန် ငွေကျပ်နှစ်သန်း အကုန် အကျခံဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ တစ်ဖန် ကျောက်တော်မြို့နယ် ပုဏ္ဏားရွာ၌လည်း အလျားပေ ၁၀၀၊ အနံပေ ၁၀၀ ရှိသော သောက်သုံးရေကန် သည် တဖြည်းဖြည်းတိမ်ကောလာ သဖြင့် ပြန်လည်တူးဖော်မှုပြုလုပ်ခဲ့ရာ



ရေကန်အနက်သုံးပေအထိ တူးဖော်ကာ ရေသိုလှောင်မှု ပိုမိုများပြားအောင် ဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းမှာလည်း ရာနှုန်း ပြည့်ပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ထို့အတူ သံပုံရွာ ၌ရှိသော အကျယ် အလျားပေ ၁၀၀၊ အနံပေ ၁၀၀ အကျယ်အဝန်းရှိသော ရေကန်ကို အနက်သုံးပေအထိ တူးဖော် ရေးလုပ်ငန်းမှာလည်း ရာနှုန်းပြည့် ပြီးစီး ခဲ့ပြီဖြစ်ရာ ယခုအခါ မိုးတင်ရွာသွန်းမှု ကြောင့် သောက်သုံးရေများ ပိုမိုစုဆောင်း သိုလှောင်ထားနိုင်ပြီ ဖြစ်သည်။

မဟာမုနိရွာ၊ တောင်ပေါက်ရွာ၊ ပုဏ္ဏားရွာနှင့် သံပုံရွာတို့၌ သောက်သုံး ရေကန်လေးကန် ပြန်လည်တူးဖော်ပြုပြင် မှုကြောင့် ငွေကျပ်ကျပ်မှာ ငွေကျပ် ကိုးသန်း ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကျောက်တော်မြို့နယ်၌ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ဝါးရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာပေါင်း ၂၈၄ ရွာရှိရာ သောက်သုံးရေကန်များ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်း ခြင်း၊ သောက်သုံးရေ ပြတ်လပ်ရှားပါးမှု မရှိစေရန် ကြိုတင်စုဆောင်းခြင်းတို့ကို ကျေးလက်နှင့် မြို့ပေါ်နေပြည်သူများက မိုးရာသီကာလနှင့် မြစ်ရေများ ရေငန် မဝင်မီ အချိန်များတွင် သတိပြုပြီး ပိုမို စုဆောင်း သိုလှောင်သုံးစွဲနိုင်ကြတော့ မည်ဖြစ်သည်။

စဉ့်ကူးမြို့နယ် ကျည်တောက်ပေါက်ဒေသ၌ လွန်ခဲ့သည့် နှစ် ၃၀ ကျော်ကစိုက်ခဲ့သော ကျွန်းစိုက်ခင်းအောင်မြင်

စဉ့်ကူး ဇွန် ၁၂
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကူးမြို့နယ် နွယ်ရုံကျေးရွာအုပ်စု ကျည်တောက် ကောင်းမွန်ကာ သဘာဝသစ်တော ပေါက်ဒေသသည် ရေမြေသဘာဝ သစ်ပင်များ ပေါက်ရောက်လျက်ရှိပြီး

အမြဲစိမ်းလန်းစိုပြည်မှုများရှိနေခြင်းတို့ ကြောင့် ယင်းဒေသ၌ ရာသီဥတုမျှတ ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် လွန်ခဲ့သော နှစ် ၃၀ ကျော် က သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူတို့ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲများ ပြုလုပ် ၍ စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့သော တစ်အုပ်တစ်မ ကျွန်းစိုက်ခင်းကြီးသည် ယခုအခါ ရှင်သန် ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်နေမှု မှာ အထူးအားရဖွယ်ကောင်းလှပြီး သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနက ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်လျက်ရှိသည်။ (ဝဲပုံ)

အဆိုပါ စဉ့်ကူးကြီးပိုင်း အကွက် အမှတ်(၃၀)အတွင်း စိုက်ပျိုးထားသော ကျည်တောက်ပေါက်ဒေသရှိ တစ်အုပ် တစ်မကျွန်းစိုက်ခင်းကို မြို့နယ်သစ်တော ဦးစီးဌာနနှင့် ပြည်သူများပူးပေါင်းပြီး ၁၉၈၅ ခုနှစ်က စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း၊ ကျွန်း စိုက်ခင်းသက်တမ်းမှာ နှစ်ပေါင်း ၃၀ နှစ် သက်တမ်းဖြစ်ကြောင်း၊ အပင်လုံးပတ် အနေဖြင့် လေးပေခန့်စီ ကြီးထွားလျက် ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ကျွန်းပင်ပေါင်း ၁၆၆၆ ပင် စိုက်ပျိုးထားကြောင်း အဆိုပါ ကျွန်းစိုက်ခင်းမှတ်တမ်းများအရ သိရ သည်။

ယခုအခါ စဉ့်ကူးမြို့နယ် သစ်တော ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အဆိုပါကျွန်း စိုက်ခင်းအား ထိန်းသိမ်းပြီး စဉ့်ကူးမြို့ ကြီးပိုင်း အကွက်အမှတ်(၃၀) အတွင်း သစ်စေ့ထုတ်ဧရိယာ ၂၅ ဧကအဖြစ် ၂၀၀၂ ခုနှစ်မှ စတင်၍ တည်ထောင် သတ်မှတ်ကာ နှစ်စဉ် ကျွန်းမျိုးစေ့လိုအပ် ချက်များ ပြန်ပွားထုတ်ယူပေးလျက်ရှိ ကြောင်း၊ ရာသီဥတုမျှတကောင်းမွန်ပြီး သစ်တောသစ်ပင်များဖြင့် အမြဲစိမ်းလန်း စိုပြည်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

မိုးသီးနံ့များစိုက်ပျိုးအောင်မြင်မှု ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

မိုးညို ဇွန် ၁၂
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးလှမြင့်သည် ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများနှင့်အတူ မိုးညိုမြို့နယ် မိုးသီးနံ့ရန်လျှော်၊ ချည်ပေါင် လျှော်၊ မိုးကြိုးနမ်းစိုက်ပျိုးခြင်းထွန်းမှုအခြေ အနေကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။ ဖထော့အုပ်စု ချည်ပေါင်လျှော် စံပြကွက် အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လျာထားချက် ကျေပြည့်စီရင်ရေးနှင့် တစ်ဧကအထွက်နှုန်း တိုးတက်ရေးတို့ကို ဝန်ထမ်းများက စနစ် တကျကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ သည်။ ကွင်းဆင်းခရီးစဉ်တွင် ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်တင်မြလှိုင်၊ ခရိုင်စက်မှု သီးနှံတာဝန်ခံ ဦးစီးအရာရှိ ဦးနေလင်း၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးရွှေအို၊ မြို့နယ်စက်မှု သီးနှံတာဝန်ခံ ဒေါ်အေးအေးမြင့်တို့က ကွင်းဆင်းဆောင် ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ပြင်သစ်နိုင်ငံသို့ ကျင်းပမည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကာကွယ်ရေး၊ မြေပြင်နှင့် ဝေဟင်လုံခြုံရေးဆိုင်ရာပြပွဲ တက်ရောက်ရန်ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၂

ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ပြင်သစ်သမ္မတနိုင်ငံ ကြည်းတပ်ဦးစီးချုပ် General Jean-Pierre Bosser ၏ မိတ်ကြားချက်အရ ပြင်သစ်နိုင်ငံတွင်ကျင်းပမည့် “EuroSatory 2016” သို့ တက်ရောက်ရန် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာသွားသည်။

ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ရန်ကင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်မျိုးဇော်သိန်းနှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်၌ ဦးဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။ (ယာပုံ)

(မြဝတီ)



ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ အင်ချန်းမြို့၌ မြန်မာနိုင်ငံ ICT အရည်အသွေးတိုးတက်မြှင့်တင်ရေး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၂

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝင်းသိမ်းသည် ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံ၊ ကုလသမဂ္ဂ၊ အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသ၊ သတင်းနှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး သင်တန်းဌာန “United Nations Asian and Pacific Training Centre for Information and Communication Technology for Development (UN-APCICT)” ၏ မိတ်ကြားချက်အရ ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံ အင်ချန်းမြို့တွင် ဇွန် ၉ ရက် မှ ၁၀ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် “Regional Forum on ICT Human Capacity Development and



Launch of the Women and ICT Frontier Initiative (WIFI) သို့ အဆိုပါဖိုရမ်ကို UN-APCICT ၏ နည်းပညာ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များနှင့် ပစ်ဖိတ်ဒေသတွင်း သတင်းနှင့် နည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာ

ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုများအပေါ် ပြန်လည်သုံးသပ်၍ ဒေသတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် အသိပညာမျှဝေမှု ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါဖိုရမ်တွင် ဒေသတွင်း မိတ်ဖက်နိုင်ငံများမှ ဝန်ကြီးများ၊ အစိုးရအရာရှိကြီးများ၊ အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာပညာရှင်များ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍနှင့် အခြားနိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် သတင်းနည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ

ဒေါက်တာဝင်းသိမ်းသည် ICT Human Capacity Development for an Inclusive Digital Society အကြောင်းအရာခေါင်းစဉ်ဖြင့် အဆင့်မြင့်စားပွဲတိုင်းဆွေးနွေးပွဲ၌ မြန်မာနိုင်ငံ ICT အရည်အသွေးတိုးတက်မြှင့်တင်ရေး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန်များနှင့် မဟာဗျူဟာများ၊ UN-APCICT ၏ ကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် ၁၀ နှစ်တာကာလအတွင်း နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ ICT အရည်အသွေး တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးဆောင်ရွက်မှုများ၊ အနာဂတ်အစီအစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး လေးမြို့နယ် ရေကြီးရေလျှံမှု ကာကွယ်တားဆီးရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ကျောင်းကုန်း ဇွန် ၁၂

ဧရာရွှေမြေ တောင်သူလယ်သမားများနှင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်သားများအဖွဲ့ IPSI (ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လူမှုတရားမျှတမှုဖော်ဆောင်ရေး)တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပမည့် ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး လေးမြို့နယ် ရေကြီးရေလျှံမှုကာကွယ်တားဆီးရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ခရိုင်၊ ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် “စိန်” ခန်းမ၌ ဇွန် ၁၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

သူပဋိပက္ခများ၊ ဗေဒါများပွားများပြီး ရေစီးမှုကိုဟန့်တားကြောင်း၊ လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ကိုယ်စီအသိ ကိုယ်စီတာဝန်နှင့် လူနေမှုပုံစံထွက်ကို ဘယ်လိုပြင်ကြမလဲ၊ ဒါးကမြစ်ကမ်းဘေးမှာ ပလတ်စတစ်များ အနှံ့အပြားတွေနေရကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကို ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးရန်လိုအပ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပရိယူဂ်တာဖြင့် ရေကြီးရေလျှံမှုမှတစ်ဆင့် ဝိဒီယိုပြသခဲ့ပြီး ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် ကိုယ်စားပြု တောင်သူလယ်သမား ကိုယ်စားလှယ် မင်းမင်းကျေးရွာမှ ဦးဝင်းကြည်က ချောင်းကူးတံတား တည်ဆောက်မှုများကြောင့် မြစ်ချောင်းများကောလာနိုင်ကြောင်း၊ သစ်ပင်များ ချောင်းထဲသို့ လဲကျမှုများကို ရှင်းလင်းခြင်းမရှိကြောင်း၊ ကျုံတရားချောင်းသည် မြေကြီးက ကျောင်းကုန်းမြို့ပိုင်ပြီး အင်းဂရန်က ပန်းတနော်မြို့ကပိုင်ကြောင်း၊ ပိတ်ဆို့မှုကြောင့် ရွာအတော်များများ ရေနစ်မြုပ်ရကြောင်း၊ နာကဆာရေနုတ်မြောင်းမှာ ဒိုက်ဖတ်များ မျောပါပိတ်ဆို့ပြီး

ရေနစ်မြုပ်ရကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကျပျော်မြို့နယ် ကိုယ်စားပြု တောင်သူလယ်သမား ကိုယ်စားလှယ်က ရေကြီးရေလျှံမှု တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ခန့်ဖြူမြို့နယ် ကိုယ်စားပြု တောင်သူလယ်သမား ကိုယ်စားလှယ်များကလည်း ရေကြီးရေလျှံမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့

ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ပန်းတနော်မြို့နယ် ကိုယ်စားပြု တောင်သူလယ်သမား ကိုယ်စားလှယ်များက ရေကြီးရေလျှံမှု ဆွေးနွေးခဲ့ကြမှုအပေါ် ဆက်လက် လုပ်ဆောင်မည့် ရေလုပ်ငန်းစဉ်များ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)



မြောင်းမြခရိုင်ရုံး၌ ကလေးအလုပ်သမားဆိုင်ရာ ပညာပေးဆွေးနွေး

မြောင်းမြ ဇွန် ၁၂

“ကမ္ဘာ့ကလေးအလုပ်သမား ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့” အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဇွန် ၁၂ ရက် နံနက်က အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန မြောင်းမြခရိုင်ရုံး၌ ကလေးအလုပ်သမားဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ ကလေးအလုပ်သမားဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲတွင် ခရိုင်ရုံးတာဝန်ခံ ဦးမျိုးကျော်ဦး၊ ဦးစီးအရာရှိ (အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေး) နှင့် ဒေါ်သန္တာဖြိုး ဦးစီးအရာရှိ (အလုပ်ရုံစစ်ဆေးရေး) တို့သည် မိမိတို့ဦးစီးဌာနမှ စည်းကြပ်သည့် အလုပ်သမားဥပဒေများပါ ကလေး၊ လူရွယ်များအတွက် ပြဌာန်းထားသည့် ဥပဒေများကို အသိပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့ရာ မြို့နယ်ရှိ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ ဆိုင်၊ အလုပ်ဌာနများမှ ပိုင်ရှင်၊ မန်နေဂျာများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောင်မင်း(မြောင်းမြ)

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၂ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ရန်ကင်းရေခဲသက်လေပြင်းများကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးမည်၊ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည်တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ (မိုး/လေ)



ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစု ပင်လုံအကြံပြုဆင်ရေးဆပ်ကော်မတီ(၁) ၏ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတက်ရောက်သူများ ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ကြစဉ်

● ဇွဲဇွဲမှ ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစု ပင်လုံ အကြံပြုဆင်ရေးဆပ်ကော်မတီ(၁) ၏ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတက်ရောက်သူများ ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ကြစဉ် အကြံပြုဆင်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းက “ဇွန် ၉ ရက်ကနေ ၁၂ ရက်အထိ လေးရက်တာ အစည်းအဝေးမှာ ထိထိရောက်ရောက်နဲ့ အောင်အောင်မြင်မြင်ဖြစ်အောင် ကျင်းပ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ တက်ရောက်လာကြတဲ့ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများက ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေရော၊ တပ်မတော်မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်နဲ့ ဆပ်ကော်မတီ(၁)မှ ကော်မတီဝင်တွေ အားလုံးဟာ အခုလို Framework

Review ပြုလုပ်နိုင်ဖို့အတွက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်မှုကို သေသေချာချာ စိတ်ရှည် လက်ရှည်နဲ့ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကြတဲ့အတွက် အောင်အောင်မြင်မြင် ပြီးဆုံးသွားပါပြီ။ ဒါကြောင့် လာမယ့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစု ပင်လုံမှာ အားလုံးပါဝင်လာနိုင်ဖို့အတွက် NCA လက်မှတ်မထိုးရသေးတဲ့အဖွဲ့တွေလည်း Framework သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ (Framework Review Meeting) မှာ ပါဝင်ဆွေးနွေးနိုင်ဖို့ ထပ်မံဖိတ်ကြားမယ်။ အဖြေတစ်ခုထွက်အောင် လုပ်နိုင်မယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့အားလုံး ရည်မှန်းထားတဲ့ ကမ္ဘာအရပ်ရပ်က စောင့်ကြည့်မျှော်လင့်နေကြတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆိုတဲ့ ပန်းတိုင်ကြီးကို ဆုပ်ကိုင်နိုင်မယ်လို့ ကျွန်တော်ယုံကြည်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစု ပင်လုံအကြံပြုဆင်ရေးဆပ်ကော်မတီ(၁) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU) မှ ပဒိုစောကွယ်ထူးဝင်းက “ကျွန်တော်တို့ လေးရက်မြောက် ဆွေးနွေးပွဲပြီးတဲ့အထိ သောကမရှိဘဲနဲ့ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းနဲ့ ကျွန်တော်တို့တာဝန် ယူရမယ့်အပိုင်းဖြစ်တဲ့ ဆွေးနွေးစဉ်းစား တွဲနေရာမှာ ပြည်ပြည်စုံစုံနဲ့ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့တယ်လို့ ပြောနိုင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ပြောတဲ့ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲအောင်မြင်ဖို့ အဓိကကျတာက Framework for Political Dialogue ဖြစ်ပါတယ်။ Framework ဟာ အခု ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ နိုင်ငံတော်ရဲ့ ရည်မှန်းချက်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်ဖို့အတွက် အဓိကကျတဲ့ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဖြစ်သလို နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲတွေ အတွက် အလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာ တစ်တိုင်းပြည်လုံးနဲ့ ဆက်စပ်နေတယ်။ ပြောရမယ်ဆိုရင် နိုင်ငံရေးပြဿနာဆိုတဲ့ နေရာမှာ တိုင်းရင်းသားနဲ့ အစိုးရ နှစ်ခု တည်းဖြစ်တဲ့ ပြဿနာမဟုတ်ဘူး။ အခြားအဖွဲ့တွေနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ အကြောင်းတွေလည်း အများကြီးရှိပါတယ်။ ဆွေးနွေးမှုကတော့ စဉ်းစားသုံးသပ်မှုအပိုင်းမှာ ပြည်ပြည်စုံစုံ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးပြီ” ဟု ပြောကြားသည်။ ယနေ့ပြုလုပ်သည့် အစည်းအဝေးကို မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ရုပ်သိမ်းခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ပြည်တွင်းပြည်ပ မီဒီယာများ၏ မေးမြန်းမှုများကို ဖြေကြားခဲ့သည်။ သတင်း-ရဲခေါင်ညွှန်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးထောင်

မြေဆိပ်ဖြေဆေးထုတ်လုပ်မှုဌာနခွဲ (မှော်ဘီ) စက်ရုံမှ မြေဆိပ်ဖြေဆေးများ ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်ရေးဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၂

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချိုသည် ဇွန် ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာတီမြို့ရှိ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနက Family United Power Co., Ltd. သို့ ငှားရမ်းထားသည့် အမှတ် (၃၄) အကြီးစားစက်ရုံ (သာယာတီ) သို့ ရောက်ရှိပြီး စက်ရုံရင်းလင်းဆောင်၌ စက်ရုံမှူးက ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မိမိထုတ်ကုန် ပစ္စည်းများ၏ အရည်အသွေးကောင်း၊ မကောင်းကို ပြည်သူများက ဆုံးဖြတ်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့ခေတ်ကာလတွင် ပုဂ္ဂလိကထုတ်ကုန်များနှင့် အစိုးရ ထုတ်ကုန်များသည် ဈေးကွက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ရောင်းချရမည်ဖြစ်၍ ဈေးနှုန်း ချိုသာကာ အရည်အသွေးကောင်းမွန် သည့်ပစ္စည်းများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနိုင်ရေး အတွက် Marketing ဆင်းရွှံ ဈေးကွက်သုတေသနပြုလုပ်ရန် လို ကြောင်းမှာကြားပြီး စက်ရုံအတွင်း ပန်းကန်ထုတ်လုပ်မှုနည်းစဉ် အဆင့်ဆင့် နှင့် စက်ရုံငှားရမ်းကုမ္ပဏီမှ ကြွေပြား

ထုတ်လုပ်ရန်စက်ပစ္စည်းများ ထပ်မံ ဝယ်ယူ တပ်ဆင်ပြီးစီးမှုအခြေအနေတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လုပ်ငန်း လိုအပ်ချက်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြေရှင်းပေးသည်။ ထို့နောက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး၊ မှော်ဘီမြို့ရှိ ဆေးဝါး စက်ရုံ (အင်းစိန်) ကြီးကြပ်မှုအောက်ရှိ Oral Rehydration Salt (ORS) ထုတ်လုပ်မှုဌာနသို့ရောက်ရှိပြီး ORS ထုတ်လုပ်မှုနည်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို စက်ရုံ မှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံ ရှင်းလင်းပြသကာ လိုအပ်ချက်များကို မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြေဆိပ်ဖြေဆေး ထုတ်လုပ်မှုဌာနခွဲ (မှော်ဘီ) သို့ ရောက်ရှိ ကာ စက်ရုံအစည်းအဝေးခန်းမ၌ စက်ရုံ မှူးက မြေဆိပ်ဖြေဆေးထုတ်လုပ်မှု နည်းစဉ်အဆင့်ဆင့်၊ မြေဆိပ်ဖြေဆေး ထုတ်လုပ်ရန်မြင်းများကို မြေဆိပ် အဆင့်ဆင့်ထိုးသွင်းသည့် အခြေအနေနှင့် မြင်းမှ သွေးပြန်လည်စောက်ယူမှုအခြေ အနေ၊ မြေဆိပ်ဖြေဆေးထုတ်လုပ်မှုနှင့် ရောင်းချမှုအခြေအနေ၊ ပြည်ပသို့

မြေဆိပ်ဖြေဆေးများ တင်ပို့ ရောင်းချရန် စီမံထားရှိမှုအခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်း တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြေဆိပ်ဖြေဆေးများကို အရည်အသွေး ကောင်းမွန်ပြီး GMP စနစ်နှင့်အညီ ထုတ်လုပ်ရန်လိုကြောင်း၊ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အခက်အခဲများ ကြုံတွေ့ရမည်ဖြစ်၍ ကျော်လွှားနိုင်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ စက်ရုံ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် အမှာစာများကို စောင့်မနေဘဲ ဝယ်ယူသုံးစွဲမည့်လုပ်ငန်း ရှင်း အဖွဲ့အစည်းများထံ သွားရောက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး၍ မိမိထုတ်ကုန်ပစ္စည်း များသုံးစွဲလာအောင် ရှင်းလင်းပြသရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိထုတ်လုပ်သည့် ဆေး ဝါးများကို ဈေးကွက်လိုအပ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီအောင် ထုတ်လုပ်ရန်လိုကြောင်း၊ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများကို အမြဲတစေ ဆောင်ရွက်နေရန်လိုကြောင်း မှာကြားပြီး စက်ရုံအတွင်း မြေဆိပ်ထုတ်လုပ်ရန် မြေများ မွေးမြူထားရှိသည့် အခြေအနေ၊ မြင်းများအား မြေဆိပ်ထိုးသွင်းနေမှု အခြေအနေ၊ မြေဆိပ်ထိုးသွင်းပြီး မြင်းမှ သွေးပြန်လည်ထုတ်ယူမှုအခြေအနေ၊ မြေဆိပ်ဖြေဆေးထုတ်လုပ်မှုနှင့် မြင်းများ

မွေးမြူထားရှိမှု အခြေအနေတို့ကို နည်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ညနေပိုင်းတွင် မီးခတ်လပ်မြေပြား ထုတ်လုပ်ရေးဌာန (မှော်ဘီ) သို့ ရောက်ရှိ ပြီး မီးခတ်လပ်မြေပြားထုတ်လုပ်မှု



စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချို မြေဆိပ်ဖြေဆေးထုတ်လုပ်မှုဌာနခွဲ (မှော်ဘီ) ၌ မြေဆိပ်ဖြေဆေး စမ်းသပ်မှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်

မြေဆိပ်ဖြေဆေးထုတ်လုပ်ရန် မြင်း၏ သွေးအားကောင်းမွန်မှု ရှိ၊ မရှိ စမ်းသပ် စစ်ဆေးနေသည့်အခြေအနေ၊ စမ်းသပ် ခန်းအတွင်း ကြွက်များအား ဆေးထိုး စမ်းသပ်နေမှုအခြေအနေနှင့် မြင်းများ

လက်ပံတောင်းတောင် ကြေးနီစီမံကိန်းပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်စေရေး စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုး

စစ်ကိုင်း ဇွန် ၁၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် လက်ပံတောင်းတောင် ကြေးနီစီမံကိန်းပတ်ဝန်းကျင်တွင် အမျိုးသားပတ်ဝန်းကျင်စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး လှုပ်ရှားမှု စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ဇွန် ၁၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီက နတ်ချစ်တောင် အနီး၌ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လက်ပံတောင်းတောင်ကြေးနီစီမံကိန်းပတ်ဝန်းကျင်၌ စိမ်းလန်းစိုပြည်စေရေး အတွက် အမျိုးသားပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး လှုပ်ရှားမှုအသွင်ဖြင့် သစ်တော ဝန်ထမ်းမိသားစုများက စုပေါင်း၍ သစ်ပင်များ စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ မုံရွာခရိုင်၊ ခရိုင် လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးဝင်းသန်းဦးဆောင်၍ တိုင်းဒေသကြီး/ခရိုင်

သစ်တောဝန်ထမ်းများ၊ ယင်းမာပင်ခရိုင်သစ်တောဝန်ထမ်းများ၊ ပုလဲမြို့နယ် သစ်တော ဝန်ထမ်းများနှင့် ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးမှူး၊ ဦးသိန်းကြိုင်နှင့် သစ်တော ဝန်ထမ်းများ၊ အပူပိုင်းဒေသစိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးဆန်းထွန်းဦး နှင့် စိမ်း/စိုက်ပျိုးရေးမှူးက မယ်ဇော်၊ ခရေ၊ ပိတောက်၊ ယုကလစ်၊ တမာ၊ မန်ကျည်း စသည့် အရိပ်ရသစ်ပင်မျိုးစုံ ၃၀၀ ကို စိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ခရိုင်သစ်တောဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးဆောင်၍ ရွှေသမင်မြို့သို့ရောက်ကာ ရွှေသမင်များအား ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ရွှေသမင်များအား အစာအာဟာရများ ကျွေးမွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဦးဝင်း(ဆားလင်းကြီး)

ဖြူးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက လမ်းတံတားများ တည်ဆောက်လျက်ရှိ

ဖြူးမြို့ ဇွန် ၁၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ဖြူးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ သနပ်ကွင်း၊ ငတိုးခင်လမ်းပေါ်ရှိ သစ်သားတံတားတည်ဆောက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ ဧပြီ ၂၄ ရက်က စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး အရည်ပေ ၅၀၊ အကျယ် ၁၄ ပေ၊ အမြင့်ခုနစ်ပေရှိသည့် အဆိုပါသစ်သားတံတားတည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ဖြူးမြို့နယ် ကညွတ်ကွင်းဒေသအတွင်းရှိ သနပ်ကွင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ငတိုးခင်ကျေးရွာအုပ်စုနှင့် ဇလုပ်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများ သွားလာမှု ပိုမိုလျင်မြန် ရော့ဇွေ့ ကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

ဖြူးမြို့-မြင့်ဦး

ဝဲကြီးဆည်ရေသောက်စနစ် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် လယ်မြေများကို ဆည်ရေပေးဝေမည်

မြင့်နိုင် (ပြည်)

ဝဲကြီးရေလှောင်တံစီမံကိန်းသည် ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အေဂျင်စီ (JICA) မှ ရော့ဝတီ မြစ်ဝကျွန်းပေါ် အထက်ပိုင်းဒေသတွင် ဘက်စုံစိုက်ပျိုးရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် မဟာစီမံချက် (Master Plan) ရေးဆွဲရန် ၁၉၇၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှ ၁၉၇၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်း စူးစမ်းလေ့လာမှုပြုခဲ့စဉ်က ပါဝင်ခဲ့သည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ ဤစီမံကိန်းကို ၁၉၉၈ ခုနှစ်မှစတင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပေါင်းတည်မြို့နယ်အတွင်း စိုက်ပျိုးရေး ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဝဲကြီးချောင်းပေါ်တွင် ရေလှောင်တံစီမံကိန်း တည်ဆောက်၍ လယ်မြေ ဧရိယာ ၆၅၀၀၀၀ ကို ဆည်ရေပေးဝေနိုင်ရန် တည်ဆောက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဝဲကြီးရေလှောင်တံစီမံကိန်း ပေါင်းတည်မြို့နယ် ဖောင်အိုင်ကျေးရွာအထက် တစ်မိုင်ခန့်အကွာတွင် တည်ဆောက်ထားသည့် မြေသားရေလှောင်တံစီမံကိန်းအစား ဖြစ်ပြီးကန်ရေပြည့်ရေလှောင်ပမာဏကေပေ ၂၅၂၀၀၀ ရှိပါသည်။

ဆည်ရေသောက်စနစ်တွင် တူးမြောင်းမကြီးပေတိုင် ၄ ဒသမ ၈၂ မိုင်၊ လက်တံ မြောင်း ၃၂ မြောင်း၊ အရှည် ၁၃၂ ဒသမ ၉၃ မိုင်နှင့် တူးမြောင်းအဆောက်အအုံ ၉၁၃ ခုတို့ ထည့်သွင်းတည်ဆောက်ထားပါသည်။ တူးမြောင်းမကြီးသည် အရှည်ပေ ၃၅၀၀၊ အနက်ပေ ၅၀ ရှိသောကျောက်တောင်ကြောကြီးနှင့် အရှည်ပေ ၄၀၀၀၊ အနက် ၅၅ ပေရှိသော သံသောင်ကြောကြီးကို ဖြတ်သန်းဖောက်လုပ်ခဲ့ရပါသည်။ ဆည်ရေ သောက်စနစ်တစ်ခုလုံးကို ၂၀၀၀ ခုနှစ် မှ ၂၀၀၁ ခုနှစ်အတွင်း တစ်နှစ်သာအချိန်ယူ၍ ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်ကာ ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှစတင်၍ မိုးစပါးဖြည့်စွက်ရေ အောင်ရေနှင့် နွေစပါးတို့အတွက် ရေစတင်ပေးဝေခဲ့ပါသည်။

ဤဆည်ရေသောက်စနစ်ကြီးသည် ၁၅ နှစ်ကျော်ကြာမိုးစပါးနှင့်နွေစပါးတို့အတွက် တစ်နှစ်ပတ်လုံး ရေပေးဝေနေခြင်း၊ ထိရောက်သော အထူးပြင်ဆင်မှုများ မပြုလုပ်နိုင်ခြင်း၊ နှစ်စဉ်ရန်ပုံငွေမလုံလောက်မှု စသည်တို့ကြောင့် မြေသားမြောင်း များအတွင်းသန့်ရှင်းမှုမရှိခြင်း၊ ရေမှော်နှင့် သစ်ပင်ငယ်များပေါက်ရောက်လာခြင်း၊ မြောင်းပေါင်နိမ့်ကျလာပြီး သတ်မှတ်ရေသယ်အားအတိုင်း မသယ်နိုင်ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာရပါသည်။

အာဆီယံ - ဂျပန် နှစ် (၄၀) ပြည့်ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲနှင့် (၅) ကြိမ်မြောက် မဲခေါင် - ဂျပန် ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲများတွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရဘက်မှ ပဲခူးအနောက်ခြမ်းဒေသ ဆည်ရေပေးဝေမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း အတွက်အကူအညီဖွံ့ဖြိုးရေးရေးရာ (Official Development Assistance) LOAN ရယူရန်ဆွေးနွေးခဲ့သည့်ကို (JICA) မှ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှစတင်ကာ စူးစမ်းလေ့လာမှုများကို တစ်နှစ်ကျော်ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ချေးငွေအကူအညီပေးရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါသည်။ ပဲခူးတိုင်းအနောက်ခြမ်းရှိ မြောက်နဝင်း၊ တောင်နဝင်း၊ ဝဲကြီးနှင့် တောင်ညို ဆည်ရေသောက်စနစ်များကို အဆင့်မြှင့်တင် ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်း (Rehabilitation) များကို သုံးနှစ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် သွားရန်ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီလမှစတင်၍ ရက် ၁၀၀ အတွင်း တူးမြောင်းမကြီးအရှည် ၄ ဒသမ ၈၂ မိုင်၊ လက်ဝဲတူးမြောင်းမကြီးအရှည် ၁၄ ဒသမ ၈၂ မိုင်၊ လက်ဝဲလက်တံ (၁) မှ (၈) အထိနှင့် လက်ယာတူးမြောင်းမကြီးအရှည် နှစ်မိုင်အတွင်း ကျန်ရှိလှည့် မြေကြီးလုပ်ငန်း၊ ကွန်ကရစ်လိုင်နှင့်စီခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါတွင်ရက် ၁၀၀ စီမံကိန်း၏ မြေကြီးလုပ်ငန်း ၃၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကွန်ကရစ် လုပ်ငန်း ၄၄ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ပြီး ရက် ၁၀၀ စီမံကိန်း၏ ၃၉ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ပါသည်။ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေစဉ်အတွင်း



တူးမြောင်းမကြီး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေစဉ်

ပေါင်းတည်မြို့နယ်မှ ဒေသခံပြည်သူတို့ တောင်းဆိုမှုအရ ယခုနှစ်အယ်နီညို ရာသီဥတုကြောင့် ရေရှားပါးမှုအခက်အခဲကြုံတွေ့နေရခြင်း၊ မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန် ရေအခက်အခဲများကို ဖြေရှင်းသည့်အနေဖြင့် ပေါင်းတည် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့နှင့်ပူးပေါင်း၍ တူးမြောင်းမကြီး၊ လက်ယာတူးမြောင်းမကြီး၊ လက်ယာလက်တံ (၃) နှင့် (၄) တို့မှ သောက်သုံးရေကို ဧပြီ ၁၃ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ယာယီပေးဝေခဲ့ပါသည်။ သောက်သုံးရေရှားပါးသည့် မှတ်တိုင်တိုက်နယ်၊ နွားခြံကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု၊ လယ်ဦးစုကျေးရွာအုပ်စုများနှင့် ပေါင်းတည်မြို့ စည်ပင်သာယာ ရေကန်အတွင်းသို့ နွားသတ်ချောင်းရိုးမှတစ်ဆင့် သောက်သုံးရေဖြည့်တင်းပေးခဲ့ပြီး ယခုနှစ်အယ်နီညိုရာသီဥတုကြောင့် ပူပြင်းခြောက်သွေ့မှု ရေရှားပါးမှုဒဏ် ခံရသည့် ဒေသများကို အကျိုးပြုဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။

မန်ကျီးကိုင်းကျေးရွာမှ တောင်သူဦးသန်းနိုင်ဦးက လက်ဝဲလက်တံအမှတ်(၄) မြောင်းပေါင်အား မြေခိုကျောက်စရစ်လမ်းခင်း၍ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးမှုကြောင့် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေးအတွက် အထောက်အကူ ပြုကြောင်း၊ လိုအပ်သောနေရာများတွင် လှည်းကူးတံတားများ ထပ်မံတည်ဆောက် ပေးစေလိုကြောင်း တင်ပြပါသည်။

ထို့ပြင် လက်ဝဲတူးမြောင်းမကြီးပေါင်ပေါ်တွင် မြေခိုကျောက်စရစ်လမ်းခင်းပေး ခြင်းနှင့် တူးမြောင်းဖြတ်တံတားများ တည်ဆောက်ပေးသည့်အတွက် ဦးပင်လှကျေးရွာ အုပ်စု၊ ငွေပေါ၊ မြေနီကုန်းကျေးရွာမှ တောင်သူဦးသန်းအောင်၊ ဦးကျော်ဝင်းနှင့် ဦးမိုးဝင်းတို့က ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ဝမ်းပန်းတဘာကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြား ခဲ့သည့်အတွက် လုပ်ငန်းခွင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်ဝန်ထမ်းများမှာ ဝမ်းသာပီတိဖြာ

ရပါသည်။ ထပ်မံ၍လည်း လက်ဝဲလက်တံ (၃) နှင့် (၄) ကြားတွင် လက်ဝဲတူးမြောင်း မကြီးကိုဖြတ်သန်း၍ တစ်ဖက်ကမ်းရှိလယ်ယာများသို့ သွားရောက်လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် အတွက် တံတားတစ်စင်းဆောက်လုပ်ပေးရန် တောင်းခံအကြံပြုထားပါသည်။

ဤသို့ဒေသခံပြည်သူတို့၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု အကြံပြုမှုနှင့် ပြည်သူတို့၏ စိတ်ပါ ဝင်စားစွာ အကူအညီပေးမှုတို့အပြင် ဤစီမံကိန်းပြီးစီးသွားပါကလည်း ဆည်ရေ သောက်စနစ်များသည် ဒေသခံပြည်သူတို့၏ အကျိုးအတွက် တည်ဆောက်ထားပြီး ကိုယ်ပိုင်ပစ္စည်းသဖွယ် ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားကြရန်စသည့် စိတ်နေ စိတ်ထားများ ယခင်ကနှင့်မတူ ပြောင်းလဲလာကြသည်ကို ဝမ်းသာကြည်နူးစွာ တွေ့မြင်ရပါသည်။

ရက် ၁၀၀ အစီအစဉ်ဖြင့် တူးမြောင်းများ အဆင့်မြှင့်တင်ပြီးစီးသွားပါက တူးမြောင်းမကြီးနှင့် လက်ဝဲရေသောက်စနစ် စုစုပေါင်းရေသောက်ဧရိယာ ၁၀၆၀၆၆ ဧကကို မိုးစပါးပျိုးထောင်ရေ ဖြည့်စွက်ရေနှင့် အောင်ရေများကို စတင်ပေးဝေနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လတွင် လုပ်ငန်းအားလုံးပြီးစီးသွားပြီး ဆည်ရေသောက်စနစ် တစ်ခုလုံးကို အပြည့်အဝရေပေးဝေနိုင်မည်ဖြစ်သဖြင့် နှစ်စဉ်နွေစပါး ၁၉၄၄၅ ဧက စိုက်ပျိုးနေရာမှ ၃၃၀၆၈ ဧကအထိ တိုးတက်စိုက်ပျိုးလာနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ မိုးစပါးဧက ၃၃၀၆၈ ဧကကိုလည်း ယခင်ကထက်ပိုမိုပြည့်ဝစွာ ဖြည့်စွက်ရေ အောင် ရေပေးနိုင်မည်အပြင် နွေစပါးဧက ၁၃၆၂၃ ဧကကိုထပ်မံပိုမိုစိုက်ပျိုးလာနိုင်ပြီး ပေါင်း တည်မြို့နယ်အတွင်း ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ကို တွေးမြင်၍ ကြည်နူးပီတိဖြစ်ရပါတော့သည်။

သံတွဲမြို့နယ်အတွင်း ရွှေလှေကျေးရွာတွင် ဇွန် ၁၂ ရက်တွင် ရေများပြန်လည်ကျဆင်း

သံတွဲ ဇွန် ၁၂
သံတွဲမြို့နယ်အတွင်း ဇွန် ၁၀ ရက်က မိုးသည်းထန်စွာရွာသဖြင့် ည ၁၂ နာရီ ခန့်က သူဌေးချောင်းရေများမြင့်တက်ကာ ရွှေလှေကျေးရွာအုပ်စုနှင့် ရေကောက် ကျေးရွာအုပ်စုတို့တွင် ရေအမြင့် ခုနစ်ပေ ခန့် နှစ်မြှုပ်မှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ဇွန် ၁၁ ရက်ည ၁၂ နာရီခန့်မှစ၍ ရေများပြန်လည်ကျဆင်း သွားရာ ဇွန် ၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ရေများအားလုံး ကျဆင်းသွားပြီးဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။



အဆိုပါ ရေကြီးနှစ်မြှုပ်မှုကြောင့် ရွှေလှေကျေးရွာအုပ်စု ပေါက်တော ကျေးရွာတွင် ပျဉ်ခင်းလူနေအိမ်ငါးလုံး နှင့် ရေကောက်ကျေးရွာအုပ်စု ရေကောက် ကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၃၀ ခန့်၊ ပုရစ်တော ကျေးရွာတွင် အိမ်ခြေ ၁၂၀ ခန့်နှင့် စာသင်ကျောင်းတစ်ကျောင်း ရေစီးဖြင့် မျောပါသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တာဝန်ရှိသူများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီး သတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင် များမှ သွားရောက်ကာကယ်ဆယ်ရေး သိရသည်။ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်များနှင့် သွင်းအားစုများ ရောင်းချရေး တရုတ်နှင့် လက်မှတ်ရေးထိုး

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၂
တရုတ်နိုင်ငံထုတ်သွင်းအားစုနှင့် ပိုးသတ်ဆေး အမည်တံဆိပ်အသစ်များ တင်သွင်းခြင်း၊ မြန်မာ့ကောက်ပဲသီးနှံများ တရုတ်ပြည်သို့ရောင်းချရာတွင် ပူးပေါင်းခြင်းတို့လုပ်ဆောင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံသစ်သီးဝလံပန်းမန်အသင်းနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ ကောက်ပဲသီးနှံကာကွယ်ရေး အဖွဲ့တို့ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

ရန်ကုန်မြို့ မြန်မာကုန်စင်းရှင်းစင်တာတွင် ဇွန် ၈ ရက်ကကျင်းပသည့် နိုင်ငံတကာ စိုက်ပျိုးရေးကုန်စည်ပြပွဲနှင့် ကောက်ပဲသီးနှံများ ထိန်းသိမ်းခြင်းဖိုရမ်တွင် လက်မှတ်ရေး ထိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး တရုတ်နိုင်ငံစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ပတ်သက်သော ရောင်းကုန်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန်ဆိုသည့်အချက်များလည်း ပါဝင်သည်။

“သူတို့ဘက်ကပစ္စည်းတွေကို ဒီဘက်မှာဈေးကွက်ချဲ့ဖို့အတွက်ပဲ။ ကိုယ့်ဘက် ကလည်း သူတို့တရုတ်ဘက်မှာဈေးကွက်ချဲ့ဖို့အတွက်ပဲ။ သူတို့ကကူညီပေးမယ်။ လုပ်ဆောင်ပေးမယ်။ ပြီးတော့သူတို့ကမြန်မာနိုင်ငံမှာ ဓာတ်မြေဩဇာတွေကို သုံးစွဲပုံ သုံးစွဲနည်းနဲ့ စနစ်တကျသုံးစွဲနည်းတွေကိုလည်း သင်တန်းပေးတာတွေ လုပ်ဆောင်ပေး သွားဖို့ပါ” ဟု မြန်မာနိုင်ငံသစ်သီးဝလံပန်းမန်အသင်းနှင့် တရုတ်နိုင်ငံစိုက်ပျိုးရေး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက ပြောသည်။

အဆိုပါဖိုရမ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံကောက်ပဲသီးနှံကာကွယ်ရေးအဖွဲ့အပြင် တရုတ် နိုက်ထရိုဂျင်မြေဩဇာလုပ်ငန်းရှင်အသင်းနှင့် အိန္ဒိယ၏အခြေခံဓာတုပစ္စည်းဆိုးဆေး များနှင့် အလှူကုန်ပို့ကုန်မြှင့်တင်ရေးကောင်စီ၊ အိန္ဒိယပိုးသတ်ဆေးထုတ်လုပ်သူနှင့် ရေးဆွဲသူများအသင်းတို့လည်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ယခုနှစ်အတွင်း ဈေးကွက်မြှင့် တင်ခြင်း၊ အပြန်အလှန်ကုန်သွယ်ခြင်းစသော လုပ်ငန်းများကိုလုပ်ဆောင်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဝတ်ရည်မှန် (AMIA)

ယူရို ၂၀၁၆ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အင်္ဂလန်နှင့်ရုရှား ပရိသတ်များခိုက်ရန်ဖြစ်ပွား



ပါရီ ဇွန် ၁၂

ယူရို ၂၀၁၆ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပရိသတ်များ ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ထိခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုများ စနေနေ့က ပြင်သစ်နိုင်ငံ၏ ဒုတိယမြို့တော်မြို့သို့ ကူးစက်ရောက်ရှိသွားခဲ့သည်။ ပြိုင်ပွဲကြီးဖြစ်မြောက်အောင် ထောက်ခံအားပေးသူများက လူထုငြိမ်သက်အောင် ထိန်းချုပ်သည့်နည်းလမ်းများအပေါ် သံသယဖြစ်ကြသည်။ မာဆေးမြို့ရှိ ဘောလုံးကွင်း၌ ပြတိုန်နှင့်ရုရှားပရိသတ်ရာပေါင်းများစွာတို့သည် ဘီယာပုလင်းများ၊ ထိုင်ခုံများဖြင့် တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက်ပစ်ပေါက်ခဲ့ကြသည့်အတွက် အဓိကရုဏ်းနှိမ်နင်းသည့်ရဲများက မျက်ရည်ယိုဗုံးများဖြင့် နှိမ်နင်းခဲ့ကြသည်။

နောက်ပိုင်းတွင် ယင်းအဖြစ်အပျက်ကြောင့် ဥရောပဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်နိုင်သည်။ ရုရှားနှင့် အင်္ဂလန်အသင်းတို့ တစ်ဖက်စီသရေကျကာ ပွဲပြီးဆုံးပြီးနောက် ရုရှားပရိသတ်များက အင်္ဂလန်ပရိသတ်များနှင့် ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

မျက်နှာဖုံးစွပ်ထားသည့် ရုရှားပရိသတ်အချို့က တခြားပရိသတ်များနှင့် ထိုးကြိတ်နေစဉ် ဖခင်တစ်ဦးက ၎င်း၏သားဖြစ်သူ ထိခိုက်မှုမရှိစေရေး ကြိုးပမ်းသည့် ပုံပေါ်ထွက်လာပြီးနောက် အာဏာပိုင်များက ပရိသတ်များကြား ဝင်ရောက်ဖျက်ဖြောင့်ပေးမှုအားနည်းခြင်းကို ပရိသတ်အချို့က ဒေါသထွက်ခဲ့ကြသည်။

ရုရှားအသင်းသည် ယခုအခါ ပရိသတ်များအတွင်း ပဋိပက္ခခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ၎င်းတို့လက်ခံရမည့်ရလဒ်ကို စိတ်မသက်မသာဖြင့် စောင့်ဆိုင်းနေရသည်။ ရုရှားအသင်းသည် ပိုလန်နိုင်ငံ၌ပြုလုပ်သည့် ယူရို ၂၀၁၂ ခုနှစ်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပခဲ့စဉ်ကလည်း ပရိသတ်များကြား ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် မြောက်မှတ်နတ်ခံရပြီး တခြားပြစ်ဒဏ်များလည်း ချမှတ်ခြင်းခံရသည်။ (ရိုက်တာ)

အမေရိကန်အဆိုတော်တစ်ဦး အမှတ်တရလက်မှတ်ရေးထိုးစဉ် ပစ်သတ်ခံရ

ဖလော်ရီဒါ ဇွန် ၁၂

အမေရိကန်တောင်ပိုင်း ဖလော်ရီဒါ၌ စီတဖျော်ဖြေပွဲအပြီး အမေရိကန်ပေါ့အဆိုတော်တစ်ဦး အမှတ်တရလက်မှတ်ရေးထိုးစဉ် ပစ်သတ်ခံရသည်။ အသက် ၂၂ နှစ်အရွယ်ရှိ အမေရိကန်ပေါ့အဆိုတော် ခရစ်စတီးနားဂရင်မီကို လူငယ်တစ်ဦးက သောကြာနေ့ညတွင် အော်လန်ဒိုဗွဲ ပစ်သတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သေဆုံးသူ၏ အစ်ကိုဖြစ်သူက သေနတ်သမားဟု သံသယရှိသူမှာ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်အဆုံးစီရင်ခဲ့သည်ဟု ယူဆရကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပေါ့အဆိုတော်ကို ဆေးရုံသို့အလျင်အမြန်ပို့ဆောင်ခဲ့သော်လည်း စနေနေ့နံနက်ပိုင်းက သေဆုံးခဲ့သည်။ ဆယ်ကျော်သက်အဆိုတော်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဂရင်မီသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ် NBC မှ သီချင်းဆိုပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိခဲ့ရာမှ စတင်၍ နာမည်ကြီးလာသူဖြစ်သည်။ ရဲများက ပေါ့အဆိုတော် ပစ်သတ်ခံရခြင်းကို သိရှိနိုင်ရေး ၎င်း၏ ကွန်ပျူတာနှင့် မိုဘိုင်းဖုန်းများကို စစ်ဆေးကြည့်ရှုမည်ဟု ပြောသည်။ (အင်န်အိတ်ချ်ကေ)



အာဖရိက၏ အစိမ်းရောင်စီးပွားရေးကို ကင်ညာဦးဆောင်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ကုလသမဂ္ဂပတ်ဝန်းကျင်အစီအစဉ်မှပြော

နိုင်ရီဘီ ဇွန် ၁၂

ကင်ညာသည် အာဖရိကတိုက်၏ အစိမ်းရောင်ဘဏ္ဍာရေးဖွံ့ဖြိုးမှုကို ထိန်းသိမ်းထားနိုင်လိမ့်မည်ဟု ကုလသမဂ္ဂပတ်ဝန်းကျင်အစီအစဉ်က ပြောခဲ့သည်။ ကုလသမဂ္ဂအစိမ်းရောင်ဘဏ္ဍာရေးမှ အမှုဆောင်အရာရှိဒါရိုက်တာတစ်ဦးဖြစ်သူ အာချင်စတင်နီယာက နိုင်ရီဘီကျင်းပသော ဘဏ္ဍာရေးဖွံ့ဖြိုးတစ်ခုတွင် ကင်ညာသည် နိုင်ငံတကာမှဖွဲ့စည်းထားသော ဘဏ္ဍာရေးအတွက်အထောက်အကူပြု အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်လာပြီး တက်ကြွသောဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍတစ်ခုအဖြစ် ဖွံ့ဖြိုးလာပြီဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

ကင်ညာအတွက် ရှေ့ဆက်ရမည့် ကြီးမားသောခြေလှမ်းမှာ အစိမ်းရောင်ဘဏ္ဍာရေးကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားရေးအတွက် အသစ်တီထွင်ထားသော ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာစင်တာတစ်ခု ဖြစ်လာနိုင်ရေးဖြစ်သည်ဟု စတင်နီယာက ပြောခဲ့သည်။

ကင်ညာသည် အာဖရိကတိုက်နှင့် ကင်ညာ၏ အကျိုးစီးပွားတို့အတွက် ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍတွင် အဓိကဦးဆောင်နိုင်သောနိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် ကောင်းစွာ တည်ရှိလိမ့်မည်ဟုလည်း စတင်နီယာက ပြောခဲ့သည်။ ကင်ညာနိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက်များမှာ အရှေ့အာဖရိကဈေးကွက်တွင် အသက်ဝင်နေပြီဖြစ်သည်။

အစိုးရသာလျှင် ပုဂ္ဂလိကအခန်းကဏ္ဍ၏ အရေးပါမှုတို့ကို အလေးထားခြင်းဖြင့် အစိမ်းရောင်ဘဏ္ဍာရေးဖွံ့ဖြိုးမှုကို အပျိုးပေးနိုင်သဖြင့်ကြောင်း စတင်နီယာက ပြောခဲ့သည်။

အစိမ်းရောင်ဘဏ္ဍာရေးလုပ်ငန်းကို ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် လိုအပ်သော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွင် ပုဂ္ဂလိကအခန်းကဏ္ဍလည်းပါဝင်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ယင်းအပြင် ကင်ညာ၏ အစိမ်းရောင်စွမ်းအင်မူဝါဒနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများမှာ လျင်မြန်စွာပြောင်းလဲလျက်ရှိကြောင်းလည်း ပြောခဲ့သည်။

ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုအတွင်း နိုင်ငံ၏စွမ်းအင်ကဏ္ဍမှာ အသွင်ပြောင်းလဲလာခဲ့ပြီး စွမ်းအင်ကဏ္ဍအသစ်သည် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းပေါင်းများစွာကို ဆွဲဆောင်နိုင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည်။

ကုလသမဂ္ဂပတ်ဝန်းကျင်အစီအစဉ် ပြောကြားချက်အရ အာဖရိကတွင် စွမ်းအင်ရရှိရန်အတွက် စွမ်းအင်ကဏ္ဍအသစ်ပေါ်ထွက်လာပြီဖြစ်သည်။ (ဆင်ဟွာ)

ကိတ်စ်တောင်းတွင် အိမ်တစ်လုံးမီးလောင်၊ ကိုးဦးသေဆုံး

ကိတ်စ်တောင်း ဇွန် ၁၂

ကိတ်စ်တောင်း မစ်ချယ်ပလိန်းတွင် အိမ်တစ်လုံးမီးလောင်ခဲ့ရာ လူကိုးဦးသေဆုံးခဲ့သည့်အတွက် ၎င်းအနေဖြင့် အလွန်အမင်းစိတ်မကောင်းဖြစ်ရကြောင်း တောင်အာဖရိကသမ္မတကျောက်ဘူမားက စနေနေ့တွင် ပြောခဲ့သည်။

ယင်းဖြစ်ရပ်အပေါ် အံ့ဩထိတ်လန့်ပြီး အလွန်ဝမ်းနည်းမိကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ဝမ်းနည်းဖွယ်ကောင်းသောအချိန်ကို ခက်ခက်ခဲခဲကျော်ဖြတ်နေစဉ်အတွင်း မိသားစုဆွေမျိုးများနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်းကြောင်းကို မီးဘေးခံစားခဲ့ရသည့် မိသားစုဝင်ဆွေမျိုးများသို့ ပေးပို့ခဲ့ကြောင်း စသည်ဖြင့် ဇူမားက ပြောထားသည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် သေဆုံးသူများမှာ ကလေးငယ်များအများစုဖြစ်ပြီး မီးလောင်ဒဏ်ရာရသူများကို ဆေးရုံသို့ပို့ထားကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်ရသည့်အကြောင်းရင်းကို ယခုအချိန်ထိ မသိရသေးကြောင်းနှင့် စုံစမ်းမှုများပြုလုပ်နေကြောင်း သိရသည်။ ယင်းမီးဘေးသည် နှစ်ပေါင်းများစွာအတွင်း အလွန်ကြေကွဲဖွယ်ဖြစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ရဲများက ပြောသည်။

(ဆင်ဟွာ)

ဒမတ်စကတ်ဆင်ခြေဖုံးတွင် အသေခံကားပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွား လူ ၂၀ သေဆုံး

ဒမတ်စကတ် ဇွန် ၁၂

စနေနေ့က ဆီးရီးယားနိုင်ငံ ဒမတ်စကတ်ဆင်ခြေဖုံးတွင် အသေခံကားပုံးဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြမ်းလက်ချက်ဖြစ်နိုင်ကြောင်း ဆိုထားသည်။ ယင်းပေါက်ကွဲမှုတွင် အနည်းဆုံး လူ ၂၀ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း စောင့်ကြည့်အဖွဲ့များက ပြောသည်။

နိုင်ငံပိုင်ရုပ်သံတွင် ဆာရီဒါဇီနက် ဘာသာရေးအဆောက်အအုံအနီး ပျက်စီးနေသောအပိုင်းအစများကိုရိုက်ပြထားသည်။ အဆိုပါနေရာတွင် အိုင်အက်စ်စစ်အကြမ်းဖက်သမားများက ကားပုံးတိုက်ခိုက်မှုသုံးခုပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးဒဏ်ရာရသူအရေအတွက် ပို၍မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း နိုင်ငံပိုင်ရုပ်သံတွင် ဆက်လက်ဖော်ပြထားသည်။

နိုင်ငံပိုင်သတင်းမီဒီယာက အနည်းဆုံး လူရှစ်ဦးသေဆုံးကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သော်လည်း ဗြိတိန်အခြေစိုက် ဆီးရီးယားလှူအဖွဲ့အရေးစောင့်ကြည့်အဖွဲ့က သေဆုံးသူဦးရေမှာ ၂၀ အထိမြင့်တက်လာပြီး အရပ်သား ၁၃ ဦးပါဝင်ကြောင်း၊ အခြားထိခိုက်သူများမှာ အစိုးရထောက်ခံသည့်အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)



ဇီကာကြောင့် ဘရာဇီးအိုလံပစ်ပွဲ အလှမ်းဝေးရတော့မည်လား

ကလေးမိုးမြင့်



အမေရိကန်နိုင်ငံများတွင် ဇီကာပိုးရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု ပြင်းထန်လာပြီး ကိုယ်ဝန်ဆောင်ချိန်ရောဂါကူးစက်မှုကြောင့် ဖြစ်ပွားနိုင်သည့် ကလေးမွေးဖွားမှုဆိုင်ရာ ချို့ယွင်းချက်များကို သိပ္ပံနည်းကျ ကူညီဖြေရှင်းမှုများပြားလာချိန်တွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူအချို့က ရီယိုဒီဂျေးနိုးပမည် ၂၀၁၆ ဇွန်လအထိ အိုလံပစ်ပွဲပြိုင်ပွဲကြီးကို ရွှေ့ဆိုင်းပေးရန် တောင်းဆိုလာကြသည်။

အမှန်စင်စစ်အားဖြင့် ပြည်သူ့အများကို တုန့်လှုပ်ကြေကွဲစေမည့် ကျန်းမာရေးဆောင်ရွက်မှုမျိုးကို အိုလံပစ်ပွဲပြိုင်ပွဲကြီးအား ရွှေ့ဆိုင်းလိုက်ရသည်အထိ လွန်ကဲစွာဆောင်ရွက်ရန် ခိုင်လုံသောအကြောင်းပြချက်မရှိဟု ထင်မိသည်။ ဇီကာပိုးရပ်စ်ကြောင့် လူအချို့ ငြင်းထန်သော အကျိုးတရားများ ဖြစ်လာနိုင်သော်လည်း ပိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူတိုင်း ရောဂါလက္ခဏာများ တွေ့ကြုံခံစားရမည်တော့ မဟုတ်ပေ။

မမွေးဖွားရသေးသည့် ကလေးငယ်ကိုပါ ခြိမ်းခြောက်နေသည့် အန္တရာယ်ကြောင့် လူတို့သည် ဇီကာဖြစ်ပွားမှုကို အခြားသော အန္တရာယ်များထက် ပိုမိုစိုးရိမ်ကြောက်လန့်ကြသည်ဆိုသော်ငြားလည်း ဇီကာကဲ့သို့ပင် မွေးဖွားမှုချို့ယွင်းချက် ဖြစ်ပေါ်စေသည့် ဂျိုက်သိုးရောဂါကြောင့် အိုလံပစ်ပွဲတော်ကို ဖျက်သိမ်းခြင်းမျိုးကား မရှိခဲ့ဖူးပေ

ဇီကာပိုးရပ်စ်သည် ကလေးမွေးဖွားမှုဆိုင်ရာ ချို့ယွင်းချက်နှင့် အထင်အရှားဆက်စပ်နေကြောင်းကို မကြာသေးမီက ပေါ်ထွက်လာသည့် သိပ္ပံနည်းကျ အထောက်အထားများက ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။ သို့သော်လည်း ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းကို လျော့ချနိုင်မည့် ကာကွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုများလည်း ရှိနေခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ဇီကာသည် ကြောက်စရာကောင်းသောရောဂါဖြစ်ပြီး အဖျားကြီးခြင်း၊ မွေးဖွားမှုဆိုင်ရာချွတ်ယွင်းခြင်းနှင့် သန္ဓေသားသေဆုံးခြင်းများကို ဖြစ်ပွားစေနိုင်ပါသည်။ သို့သော် အိုလံပစ်ပွဲတော်သို့ သွားရောက်လျှင် ကြုံတွေ့ရမည့် ကျန်းမာရေးအန္တရာယ် အနည်းအကျဉ်းထက် ပြည်သူများနေ့စဉ်နှင့်အမျှ ရင်ဆိုင်နေရသည့် ကျန်းမာရေး ထိခိုက်မှုများစွာရှိပါသည်။ ဘရာဇီးနိုင်ငံရှိ လမ်းများပေါ်တွင် ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့် နေ့စဉ်လူပေါင်း ၄၀၀၀ ခန့် အသက်ဆုံးရှုံးနေကြသည်။ အားကစားသမားများနှင့် ပရိသတ်များသည် မော်တော်ယာဉ်များအသုံးပြု၍ သွားလာနေခြင်းကို ပိတ်ပင်တားဆီးသင့်ပါသလား။

မမွေးဖွားရသေးသည့် ကလေးငယ်ကိုပါ ခြိမ်းခြောက်နေသည့် အန္တရာယ်ကြောင့် လူတို့သည် ဇီကာဖြစ်ပွားမှုကို အခြားသော အန္တရာယ်များထက် ပိုမိုစိုးရိမ်ကြောက်လန့်ကြသည်ဆိုသော်ငြားလည်း ဇီကာကဲ့သို့ပင် မွေးဖွားမှုချို့ယွင်းချက် ဖြစ်ပေါ်စေသည့် ဂျိုက်သိုးရောဂါကြောင့် အိုလံပစ်ပွဲတော်ကို ဖျက်သိမ်းခြင်းမျိုးကား မရှိခဲ့ဖူးပေ။

နိုင်ငံနှင့်အဝန်း ဆက်သွယ်ချိတ်ဆက်မှုများရှိနေသည့် ကမ္ဘာကြီးတွင် ရောဂါပိုးရှိနေသော ခရီးသည်များသည် နိုင်ငံအသီးသီးမှ ထွက်ခွာလာခဲ့ကြပြီး ဆက်လက်၍လည်း မြန်မြန်ဆန်ဆန် ထွက်ခွာနေလိမ့်မည်ဖြစ်သည်ဟူသော အချက်ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားခဲ့ခြင်းမရှိပေ။ ရောဂါပိုးအနေဖြင့် အိုလံပစ်ပွဲတော်ကို ဂရုစိုက်လိမ့်မည်မဟုတ်ဘဲ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေမည်သာဖြစ်သည်။ သို့သော် ဇီကာအန္တရာယ် ကျရောက်နေသည့် နေရာဒေသများသို့ ကြိမ်ဖန်များစွာ ခရီးသွားလာခြင်းကိုကား သတိပြုရပေမည်။

သို့သော်လည်း ဇီကာပိုးရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူတစ်ဦးချင်းစီသည် ၎င်းတို့တွေ့ကြုံဆက်ဆံရသူတိုင်းကို ရောဂါကူးစက်စေမည်တော့မဟုတ်ပေ။ ရောဂါပိုးသယ်ဆောင်လာသည့် ခြင်္သေ့ကဲ့သို့ ချစ်မြတ်နိုးသည့် သို့မဟုတ် အကာအကွယ်မဲ့လိင်ဆက်ဆံခြင်းကသာ ရောဂါပိုးကူးစက်စေမည်ဖြစ်သည်။

အိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသူများအတွက်မူ သတိပေးတားမြစ်ချက်တစ်ခုဖြင့် ၎င်းတို့အား ဖယ်ရှားလိုက်ရန် မဖြစ်နိုင်ပေ။ ယခုလို အရည်အသွေးပြည့်မီသည့် ယှဉ်ပြိုင်ပွဲကြီးတစ်ခုကို ဆင်နွှဲရန် နှစ်ချီ၍ အချိန်ယူပြင်ဆင်ခဲ့ရသည်မဟုတ်ပါလား။ ထို့ပြင် ပွဲတော်ဖျက်သိမ်းရလျှင် ဘရာဇီးနိုင်ငံ၏

စီးပွားရေးတွင် မလိုလားအပ်သော ရိုက်ခတ်မှုများ ဝင်ရောက် လာနိုင်သည်။

အားကစားပြိုင်ပွဲကြီး နှောင့်နှေးကြန့်ကြာသွားခြင်းသည် ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံး မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများကို စိတ်နှလုံးကြေကွဲစေမည်ဖြစ်ပြီး အိုလံပစ်အားကစားပွဲတော်နှင့်ပတ်သက်၍ မျှော်လင့်ခဲ့သမျှ စိတ်ကူးယဉ်အိမ်ကတို့ တစ်စစပျက်စီးတော့မည်သာ။ ဇီကာပိုးရပ်စ်ပြန့်ပွားမှုအပေါ် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့သည် တစ်နေ့တခြားစိုးရိမ်ပူပန်လျက်ရှိသည်။ (WHO)အဖွဲ့၏ အကြီးအကဲ ဒေါက်တာမာဂရက်ချန်က လူထုအင်အားငါးသိန်းခန့်ကို ကြိုတင်နေရာချထားမှုပြုလုပ်ရန် အစီအစဉ်ရေးဆွဲလျက်ရှိသည့် ၂၀၁၆ ဇွန်လအထိ အိုလံပစ်အားကစားပွဲတော်ကို ဘရာဇီးနိုင်ငံ ရီယိုဒီဂျေးနိုး၌ ကျင်းပမည်အစီအစဉ်ကို ရွှေ့ဆိုင်းမည်ဟု ခြွင်းချက်မရှိ လက်ခံယုံကြည်လျက်ရှိသည်။ ဇီကာအကြောင်း ပို၍သိရှိလာလေလေ၊ ယင်း၏အန္တရာယ်ကို ပို၍စိုးရိမ်ဖွယ်ရာကောင်းလေလေဖြစ်သည်ဟု ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ညီလာခံ၌ ပြောဆိုခဲ့သည်။

စီးပွားရေးအရ ရုန်းကန်ယှဉ်ပြိုင်နေရပြီး ဘရာဇီးအစိုးရအနေဖြင့် အကျင့်ပျက်ခြစားသည်ဟူသော စွပ်စွဲမှုများရှိနေချိန်တွင် ဩဂုတ်လ ၅ ရက်နေ့ ရီယိုဒီဂျေးနိုး၌ စတင်ကျင်းပမည့် အိုလံပစ်ပွဲတော်ကို နိုင်ငံအတွက် များစွာမြှင့်တင်ပေးမည်ဖြစ်သည်။ အိုလံပစ်ပွဲတော်တက်ရောက်မည့်သူများစွာကို ထိုထက်ပို၍ တက်ရောက်လာစေရန် ဆွဲဆောင်နိုင်ရေးအတွက် အစိုးရသည် ဇွန်လ ၁ ရက်မှစတင်ကာ နိုင်ငံအတွင်း ခရီးသွားလာမည့်သူများအတွက် ဝီဇာလိုအပ်ချက်များကို ယာယီအားဖြင့် အခွင့်အလမ်းရရှိအောင် လုပ်ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။

သို့သော်လည်း ယခုအချိန်ထိ ဇီကာပိုးရပ်စ်နှင့် ဇီကာပိုးရပ်စ်ကို ကြောက်ရွံ့ထိတ်လန့်မှုတို့သည် လျင်မြန်စွာလွှမ်းမိုးပျံ့နှံ့လျက်ရှိနေပြီး တောင်အမေရိကနိုင်ငံများသို့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ခရီးသွားခရီးကုသဆေးစေခဲ့ပြီဖြစ်လေသည်။ အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် ဘရာဇီးနှင့် အခြားနိုင်ငံများမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများက ၎င်းတို့၏ စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမှုများကို ဖွင့်ဟပြောဆိုလာကြသည်။ ကင်ညာနိုင်ငံမှ အိုလံပစ်အားကစားကော်မတီ ခေါင်းဆောင် ကစ်ချီကီနီက အကယ်၍ ဇီကာပိုးရပ်စ်သည် နိုင်ငံအတွင်းကပ် ရောဂါဆိုးအဆင့်သို့ ရောက်ရှိနေခဲ့ပြီဆိုပါက ၎င်းတို့နိုင်ငံမှ အားကစားသမားများကို ဘရာဇီးသို့စေလွှတ်ရန် မစွန့်စားရဲဟုဆိုသည်။

နိုင်ငံတကာအိုလံပစ်ကော်မတီ (IOC) က ၂၀၁၆ အိုလံပစ်ပွဲတော်ကို



ဖျက်သိမ်းရန်ဆုံးဖြတ်ချက်ချလိုက်လျှင် ကမ္ဘာ့သမိုင်း၌ မြောက်ကြိမ်မြောက် ပွဲတော်ဖျက်သိမ်းမှုများအနက် ကျန်းမာရေးပြဿနာကြောင့် ဖျက်သိမ်းရသည့် ပထမဆုံးသောဖြစ်ရပ်ဟုဆိုရပေမည်။ အိုလံပစ်အားကစားပွဲတော်များကို ၁၉၁၆ ခုနှစ်က ဘာလင်၌ တစ်ကြိမ်၊ ၁၉၄၀ တွင် တိုကျိုနှင့်စက်ပရိ၌ တစ်ကြိမ်၊ ၁၉၄၄ တွင် လန်ဒန်၊ ကော်တီနာဒ်အမ်ပက်ဗီနှင့် အီတလီတို့တွင် နိုင်ငံတကာစစ်ပွဲများကြောင့် ဖျက်သိမ်းခဲ့ရသည်။

အိုလံပစ်အားကစားပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ဘရာဇီးနိုင်ငံသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃ ဘီလီယံကုန်ကျမည်ဖြစ်ပြီး လတ်တလောတွင် ၎င်းအနေဖြင့် မြေကြားလိုခြင်းမရှိသော မေးခွန်းပေါင်းများစွာကို ရင်ဆိုင်နေရသည်။
ကိုးကား-ဂူဂဲလ်

ဖလော်ရီဒါ နိုက်ကလပ်ပစ်ခတ်မှု လူ ၅၀၁ နှင့်သေဆုံးပြီး ၅၃၂ ဦးဒဏ်ရာရရှိ

ပါရှင်တန် ဇွန် ၁၂
ဖလော်ရီဒါပြည်နယ် အိုလန်ဒိုမြို့ရှိ နိုက်ကလပ်ပစ်ခတ်မှု ၅၀၁ နှင့်သေဆုံးပြီး ၅၃၂ ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြား သည်။
ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး နောက် သေနတ်သမားတစ်ဦးကို အဆိုပါ နိုက်ကလပ်ထဲတွင် အလောင်းအဖြစ် ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ သေနတ်သမားသည် ယင်းတိုက်ခိုက်မှုအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားဖွယ်ရှိပြီး ၎င်းမှာ ချေမှုန်းရေးအမျိုးအစား

လက်နက်တစ်လက်နှင့်ခြောက်လုံးပြူးပစ္စည်း သေနတ်တစ်လက်ကိုလည်း ဆောင်ထားကြောင်း အိုလန်ဒို ရဲအကြီးအကဲဂျွန်နီနာက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ တစ်ရပ်တွင် ပြောကြားသည်။ ယင်းပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး အကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်တစ်ခုအဖြစ် မိမိတို့ စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိသည်ဟု အမေရိကန်ပဟိုထောက်လှမ်းရေးပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒန်နီဘန်နီက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် ပြောကြားသည်။
အဆိုပါပစ်ခတ်မှုသည် ဇွန် ၂ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၂ နာရီခန့်က စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ သံသယ

ရှိသူနှင့် နိုက်ကလပ်အပြင်ဘက်တာဝန်အရာရှိတစ်ဦးအကြား ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်မှု တစ်ခါဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် သံသယရှိသူက ပစ်ခတ်မှုတက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် နိုက်ကလပ်ထဲဝင်ပြီး ဓားစာခံများကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။ ပစ်ခတ်မှုစတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ၃ နာရီခန့်အကြာတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဓားစာခံများကို ကယ်တင်ရန် ကြိုးစားရင်း သံသယရှိသူကို သေနတ်ဖြင့်ပစ်သတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(ဆင်ဟွာ)

အမေရိကန်ဒရန်း စစ်ဆင်ရေးကို ဂျာမနီတွင် ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြ

ဘာလင် ဇွန် ၁၂
အမေရိကန်ဒရန်းစစ်ဆင်ရေးကို ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြသည့် လူအုပ်ကြီးသည် ဂျာမနီအနောက်တောင်ပိုင်းရှိ အမေရိကန်လေတပ်အခြေစိုက်စခန်း ပတ်ပတ်လည်တွင် စနေနေ့က စုဝေးဆန္ဒပြခဲ့ကြောင်း ရိုက်တာသတင်း တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။
ဥရောပတွင် အမေရိကန်လေတပ်ဌာနချုပ်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသော ဂျာမနီအနောက်တောင်ပိုင်းရှိ အမေရိကန်လေတပ်အခြေစိုက်စခန်းကို လူပေါင်း ၃၄၀၀၀ ခန့် ပိုင်းဝန်းပိတ်ဆို့ခဲ့ကြောင်း ရဲအဖွဲ့က ခန့်မှန်းခဲ့ သည်။ ဂျာမနီတွင် ဒရန်းယာဉ်အသုံးပြုမှုအပေါ် အငြင်းပွားဖွယ်များမြင့်တက်နေသည်။ စစ်ပွဲအတွင်း ဒရန်းယာဉ်တစ်စင်းက ခုံးကျည်ကို ပထမဆုံးပစ်လွှတ်ခဲ့သည့်အချိန်မှစ၍ နှစ်ပေါင်း ၁၅ နှစ်နီးပါးကြာအောင် အမေရိကန် တို့သည် စစ်ဆေးဆိုင်ရာ အစီအစဉ်များကို ချဲ့ထွင်မှုများ ပြုလုပ်လာခဲ့ကြသည်။
(ရိုက်တာ)

မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးစရိတ် သိန်းနှစ်ထောင်ကျော် ထုတ်ချေးပြီး

ပခုက္ကူ ဇွန် ၁၂
ပခုက္ကူမြို့နယ်အတွင်းမှ တောင်သူဦးကြီးများအား ၂၀၁၆ ခုနှစ် မိုးရာသီသီးနှံ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို ပခုက္ကူမြို့နယ် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ခွဲက မေ ၁၇ ရက်မှ စတင်ထုတ်ချေးပေးခဲ့ရာ ဇွန် ၉ ရက်အထိ ကျပ်သိန်းပေါင်းနှစ်ထောင်ကျော် ထုတ်ချေးပေးထားပြီးဖြစ်ကာ ကျန်ချေးငွေများကိုလည်း ဆက်လက်ထုတ်ပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျေးရွာအုပ်စု ၁၁ အုပ်စုရှိ အစုအဖွဲ့ ၄၀၃ ဖွဲ့မှု အဖွဲ့ဝင် ၁၁၆၅ ဦး၏ စပါး ၂၅၆ ဧက၊ မြေပဲ ၁၆၄ ဧက၊ နှမ်း ၁၄၄ ဧက၊ ပဲတီစိမ်း ၄၈၄ ၂ ဧကနှင့် ပဲစင်းငုံ ၃၆၅၄ ဧက စုစုပေါင်း ၉၀၅၈ ဧကအတွက် ချေးငွေများ ထုတ်ပေးပြီးဖြစ်ကာ ထုတ်ပေးပြီးသည့် ပမာဏမှာ ကျပ် ၂၁၄၄ ဒသမ ၄ သိန်းဖြစ်ကြောင်း၊ အတိုးနှုန်းအနေဖြင့် ယမန်နှစ်က တစ်နှစ်လျှင် ငါးရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပြီး ယခုနှစ်တွင် တစ်နှစ် ရှစ်ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ကြောင်း ပခုက္ကူမြို့နယ် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ခွဲမှန်နေရာ ဦးကြည်မြင့်က ပြောကြားသည်။

စပါးတစ်ဧကလျှင် ကျပ်တစ်သိန်းခွဲထုတ်ချေးပြီး အခြားသီးနှံများကို တစ်ဧက ကျပ် နှစ်သောင်းသာ ထုတ်ချေးသဖြင့် ပဲ၊ နှမ်းနှင့် အခြားသီးနှံစိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူများ အနေဖြင့် စိုက်စရိတ်သာရပြီး မြေဆီနှင့် မျိုးစေ့ဖိုးမရကြောင်း ပခုက္ကူမြို့နယ် မောင်းကွဲ ကျေးရွာမှ တောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။
(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

မန္တလေး-လားရှိုး ကားလမ်း၌ ယာဉ်ပိတ်ဆို့မှု ဖြစ်ပွား

နောင်ချို ဇွန် ၁၂
နောင်ချိုမြို့နယ် မန္တလေး-လားရှိုး ပြည်ထောင်စုကားလမ်းမကြီးပေါ် နီလာကွေ့ (အန္တရာယ်ကွေ့ကြီး)၌ မေ ၉ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲခန့်က ယာဉ်ကြီးတစ်စီး စက်ချွတ် ယွင်းရာမှ လမ်းပိတ်ဆို့မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ည ၈ နာရီခန့်တွင် ပြန်လည်ရှင်းလင်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေးဘက်မှ လားရှိုးဘက်သို့မောင်းနှင်လာသည့် ဓာတ်ဆီတင် ၂၂ ဘီးယာဉ် တစ်စီးသည် အဆိုပါ လမ်းကွေ့နေရာတွင် အခြားယာဉ်တစ်စီးကို ရှောင်တိမ်းရာမှ စက်ချွတ်ယွင်းကာ ရပ်တန့်သွားခဲ့ရာမှ လမ်းပိတ်ဆို့မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ ယာဉ်ပိတ်ဆို့မှုမှစ၍ မန္တလေး-လားရှိုး ကားလမ်းတစ်လျှောက်တွင်လည်းကောင်း၊ နောင်ချိုမြို့တွင်းတွင်လည်းကောင်း၊ ဂုတ်တွင်းတံတားအရှေ့ဘက် ကျောက်မဲမြို့နယ် ဘက်တွင်လည်းကောင်း မန္တလေးအဆင်း လားရှိုးအတက် ယာဉ်များ အစီအစဉ် ၂၀၀ ကျော်ခန့် ကားလမ်းပိတ်ဆို့မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယာဉ်ပိတ်ဆို့မှု ဖြစ်ပွားရာသို့ နောင်ချိုမြို့နယ် ခေတ္တမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုရဲမှူးခင်ညို၊ ကျောက်မဲခရိုင်ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုရဲမှူးချစ်စိန်နှင့် ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ နောင်ချိုမြို့နယ် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူးနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဝင်များက လမ်းရှင်းလင်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များကို လာရောက်ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ခြင်းကြောင့် အတက်၊ အဆင်းယာဉ်များ ည ၈ နာရီခန့်တွင် ပုံမှန်အတိုင်း ပြန်လည် သွားလာနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
စိုးဝင်း (နောင်ချို)

ဆားပစ်ကြိုးများနေရာတွင် ကေဘယ်ကြိုးဖြင့် လဲလှယ်မှု တာမွေမြို့နယ်၌ စံနမူနာအဖြစ် စတင်ဆောင်ရွက်နေ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၂
နေအိမ်တိုက်ခန်းများအတွက် လျှပ်စစ် မီးကို ဓာတ်တိုင်မှ သွယ်တန်းချိတ်ဆက် ရာတွင် တစ်ခန်းအတွက် ဆားပစ်ကြိုး တစ်ကြိုး သွယ်တန်းသည့်စနစ်အစား တိုက်တစ်တိုက်လုံးအတွက် ကေဘယ် ကြိုးတစ်ချောင်းတည်း သွယ်တန်းသည့် စနစ်ကို ရန်ကုန်အစောပိုင်းခရိုင် တာမွေ မြို့နယ် ကျောက်မြောင်းကြီးစံပြရပ်ကွက် ၌ စံနမူနာအဖြစ် စတင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျောက်မြောင်းကြီး စံပြရပ်ကွက် သီတာလမ်းနှင့် ကျောက်မြောင်းလမ်း ထောင့်ရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်မီးတိုင်တွင် နေအိမ်များမှ လာရောက်သွယ်တန်းထား သည့် လျှပ်စစ်မီးကြိုးများ ရှုပ်ထွေး များပြားလျက်ရှိသည်ကို စံပြနမူနာ အနေဖြင့် ရန်ကုန်မြို့တော်လျှပ်စစ် ဓာတ်အားပေးရေးအဖွဲ့က အကုန်အကျ ခံကာ 4 PVC Cabel များဖြင့် ဇွန် ၁၀ ရက်က အစားထိုးလဲလှယ်ပေးနေ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တာမွေမြို့နယ် လျှပ်စစ် မန်နေဂျာ ဦးကျော်စန်းထံမှ သိရသည်။

ရန်ကုန်မြို့တော်လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပေးရေးအဖွဲ့မှ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင် (၁) ဦးထွန်းထွန်းဆွေက “ဒီလုပ်ငန်းက ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ထဲမှာလည်း အကျုံးဝင် အောင် ခရိုင်ထဲမှာမှ တာမွေမြို့နယ်ကို ရွေးပြီး ဒီကျောက်မြောင်းကြီးစံပြရပ်ကွက် ကို ခရိုင်အင်ဂျင်နီယာမှူးကြီး ဦးသန်း ထွန်းအေးနဲ့တိုင်ပင်ပြီး လုပ်ကိုင်စေတာ ပါ။ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ တိုက်ခန်းတွေ မှာ အခန်းပေါင်း ၁၆ ခန်းရှိမယ်ဆိုရင် ၁၆ ကြိုးသွယ်ရမယ့်အစား ကေဘယ် တစ်



ကြိုးတည်းသွယ်တန်းတဲ့စနစ်နဲ့ တိုက်ခန်း တိုင်းမှာ မာတီဆားပစ်ဘောက်တွေ တပ်ဆင် အသုံးပြုရမှာပါ”ဟု ရှင်းပြ သည်။
“ကျောက်မြောင်းလမ်းနဲ့ သီတာ လမ်းထောင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်မီးတိုင်က နေပြီး ဆားပစ်ကြိုးသွယ်တန်းထားတဲ့ တိုက်ခန်းတွေကို စံပြအနေနဲ့ ဌာနက အကုန်အကျခံပြီးလုပ်ပေးတယ်လို့ သိရ ပါတယ်။ တခြားတိုက်ခန်းတွေက လုပ်ချင်ရင်တော့ စုပေါင်းပြီး ကိုယ့်စရိတ် မှာ အခန်းပေါင်း ၁၆ ခန်းရှိမယ်ဆိုရင် ၁၆ ကြိုးသွယ်ရမယ့်အစား ကေဘယ် တစ်

သွယ်တန်းထားတာမရှိတော့ ပြတ်ကျပြီး ဓာတ်လိုက်မှုအန္တရာယ် ကင်းဝေးမယ်။ ဓာတ်အားသုံးစွဲသူ ပြည်သူတွေအတွက် လည်း ဓာတ်အားအပြည့်အဝရရှိစေပြီး မီးကြိုးတစ်ခုခုတစ်ခု ထိမိပြီး ရှေးခဲ ဖြစ်မှာလည်း မပူရတော့ဘူး။ ဓာတ်ကြိုး တွေ လျော့အီကျလို့ မော်တော်ယာဉ် တွေနဲ့ငြိသွားမှာလည်း မရှိတော့တဲ့ အတွက် အင်မတန်ကောင်းမွန်တဲ့ လုပ် ဆောင်ချက်ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးမြင့်နှင့် သီတာ လမ်းနေ ရပ်မိရပ်ဖ ဦးညွန့်ရီတို့က သုံးသပ်ပြောဆိုသည်။

ရှုပ်ထွေးနေသော ဆားပစ်လိုင်းကြိုး များကို ရှင်းလင်းကာ 4 PVC Cabel တပ်ဆင်ခြင်း ဆောင်ရွက်လိုပါက ထိုက် သင့်သည့် ကုန်ကျစရိတ်ရှိမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဌာနအနေဖြင့် နည်းပညာအကူအညီနှင့် လုပ်အားများ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ပြီး ကေဘယ်ကြိုးအရည်အတိုင်းအတာ နှင့် ဆားပစ်ဘောက်များ၊ ဆက်စပ် ပစ္စည်းများအတွက် ကုန်ကျစရိတ်များ ကိုမူ တိုက်ခန်းများတွင် နေထိုင်သော ပြည်သူများက ကျခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မောင်မောင်

ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် ဆွေးမြည့်သစ်သားတိုင်နှင့် သံတိုင်များအား ကွန်ကရစ်တိုင်ဖြင့် အစားထိုးလဲလှယ်ဆောင်ရွက်

ပေါင်းတည် ဇွန် ၁၂
ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် မိုးဦးကာလကျရောက်လာပြီဖြစ်သဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အနောက်ပိုင်း ပေါင်းတည်မြို့၊ လျှပ်စစ်မှူးရုံး၏ အုပ်ချုပ်မှုနယ်မြေရှိ ၄၀၀ ပို့ဓာတ်အားလိုင်းမှ ဆွေးမြည့်သစ်သားတိုင်နှင့် သံတိုင်များအား ကွန်ကရစ်တိုင် သံလက်တန်းများဖြင့် အစားထိုးလဲလှယ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို မြို့လျှပ်စစ်မှူး ဦးမြင့်ဝေ ဦးဆောင်သော လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများက ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဇွန်လပထမပတ်တွင် လုပ်ငန်းများ အားလုံးပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုအနေဖြင့် အများပြည်သူ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးစေပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြည့်ဝစွာ သုံးစွဲလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။
မြင့်နိုင်



လွိုင်လင်မြို့နယ် စည်ပင်သာယာ ရေးဌာနက ရက် ၁၀၀ အတွင်း ဆောင် ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းတစ်ရပ်အဖြစ် ဇွန် ၁၀ ရက်က လွိုင်လင်မြို့မှ နမ့်စန်မြို့ အသွား ကားလမ်းဘေးရှိ စည်းကမ်းမဲ့ စွန့်ပစ်ထားသော အမှိုက်ပုံကို ဌာန ဝန်ထမ်းများ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်စဉ်။
(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ ဟောပြောပွဲကျင်းပ

ဘုရားကြီး ဇွန် ၁၂
ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလှည့်မူနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အကြိုဟောပြောပွဲကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဘုရားကြီးမြို့ အထက်ကျောင်း ရတနာသီရိခန်းမ၌ ပဲခူးခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ ဇွန် ၁၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့ သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် စာရေးဆရာမ ဒေါ်ဝတ်ရည်ခင်က မူးယစ်ဆေးဝါးကင်းစင် တို့ဘဝတွင် အစဉ်ကြီးပမ်းစို့ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃၆)ပဲခူးမှ ရဲအုပ်ထွန်းအောင်သိန်းက မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ယနေ့လူငယ် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်အကြောင်း သိကောင်းစရာများကို ဟောပြော ခဲ့ကြသည်။

ထို့အပြင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်ခင်စံပယ်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ဆိုင်ရာများကိုလည်းကောင်း၊ ပဲခူးခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်လှလှဌေးက စာဖတ်ကြပို့ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စာဖတ်ရိုက်နှိပ်ခြင်းတင်ရေး ဆိုင်ရာများကိုလည်းကောင်း၊ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန မြန်မာ့ဦးစီးမှူး ဦးမင်းဆွေက စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာများကိုလည်းကောင်း ဟောပြောခဲ့ကြပြီး ယာဉ်စည်းကမ်း လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေး နံရံကပ်စာစောင်များလည်း ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု သင်တန်းဖွင့်

ရွှေဘို ဇွန် ၁၂
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့နယ်အတွင်းမှ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု သင်တန်းအဖြစ် ၁၉ ရက်ကြာ အိတ်ထိုး၊ ဇာထိုးနှင့် ဖိနပ်ထိုးသင်တန်းကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ ရွှေဘိုမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ရွှေဘိုမြို့ ရန်ကြီးအောင်ခန်းမ၌ ဇွန် ၁၀ ရက်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။
သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ရွှေဘိုခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ထူးက အမှာ စကားပြောကြားပြီး ရွှေဘိုခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးမြင့်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ သင်တန်း ကို ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ သင်တန်းသို့ ရွှေဘိုမြို့ပေါ်နှင့် ကျေးရွာများမှ သင်တန်း သား ၂၅ ဦး တက်ရောက်သင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
စိုးသီဟ (ပြန်/ဆက်)

ဖမ်းဆီးရမိထားသော မူးယစ်ဆေးဝါးများကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးရန်ဆွေးနွေး

မန္တလေး ဇွန် ၁၂
မန္တလေးမြို့တွင် (၂၉) ကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ကျင်းပ ရန်နှင့် ဖမ်းဆီးရမိထားသော မူးယစ်ဆေးဝါးများကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးပွဲပြုလုပ်၍ ဖျက်ဆီးရန်အတွက် လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇွန် ၁၀ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ သည်။

ဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံ ရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုင်းမျိုးကြီးမျိုးမင်းအောင် က အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အတွင်းရေးမှူးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးတို့က ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။

ဆေးဝါးများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးပွဲကို အောင်မြင်စွာပြုလုပ်နိုင် ရန်အတွက် ဖွဲ့စည်းထားသော လုပ်ငန်းကော်မတီများက ကော်မတီအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ကြမည့် လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြခဲ့သည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအခမ်းအနား နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးပွဲကို အောင်မြင် သာစံမြို့နယ်ရှိ ရွှေမန်းတောင်အားကစားကွင်း၌ ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းထွန်းနိုင်(ကျောက်ဆည်)

စာသင်ကျောင်းများအနီးတွင် လူကူးမျဉ်းကျားများ ရေးဆွဲပေးရန်လိုအပ်နေ



စစ်ကိုင်း ဇွန် ၁၂
စစ်ကိုင်းမြို့မြို့ပေါ်ကျောင်းများတွင်ကျောင်းသားကျောင်း သူလေးများ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းစေရေးအတွက် စစ်ကိုင်းမြို့အမှတ်(၁၀၅) ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့မှူးမှ ယာဉ် ထိန်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နေ့စဉ် ကျောင်းတက်ကျောင်းဆင်း ချိန်များတွင် လမ်းကူးပေးခြင်း၊ လမ်းရှင်းပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စစ်ကိုင်းမြို့တွင် အထက(၁)၊ အမက(၁) နှင့် ချင်းစု အလကကျောင်းခွဲများမှာ နေ့စဉ် ယာဉ်ကျောရှုပ်ထွေး သည့်လမ်းများပေါ်တွင်ရှိကာ ယခင်က ကျောင်းအနီး တွင် လမ်းညွှန်ဆိုင်ဘုတ်များ ထားပေးသော်လည်း ယနေ့အချိန်တွင် ဆိုင်ဘုတ်များမရှိတော့ကြောင်း သိရ သည်။ ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှာမြို့ပေါ်ကျောင်းအနီး လူရှုပ်ထွေးရာနေရာများသာ ကူညီလမ်းရှင်းပေးနိုင် သော်လည်း အလှမ်းဝေးသည့်နေရာများတွင် ယာဉ် ထိန်းအင်အားမမျှတသည့်အတွက် မရှင်းပေးနိုင်သည့် နေရာများလည်း ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် မြို့ပေါ်ကျောင်း အများစု၏ ဝင်ပေါက်ထွက်ပေါက်များတွင် လူကူးမျဉ်းကျား များထားပေးရန် လိုအပ်နေသည်။

ခိုင်ဇေယျ



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မင်းဓမ္မလမ်း RIR တော်ဝင် 33KV တော်ဝင်ခွဲရုံအဝင်ရှိ တိုင်းစောင့်နေသော ဓာတ်တိုင်နှစ်တိုင်ကို ပြည်သူများ လျှပ်စစ် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှု မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် မြို့နယ်လျှပ်စစ်ရုံးမှ ဝန်ထမ်းများ ဇွန် ၁၀ ရက်က ဖြုဖြင့်နေစဉ်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီးများအား ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်

ရေကြည် ဇွန် ၁၂
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ရေကြည်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီးများအား ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပညာသင် ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်ပွဲကို ရေကြည်ခန်းမ၌ ဇွန် ၁၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်ပွဲတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲထွန်းနိုင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီးများအား ပညာသင်ထောက်ပံ့ ကြေးများပေးအပ်ရာ အဝေးသင်တက္ကသိုလ် တက်ရောက်နေသူ ကျောင်းသား ကျောင်း သူ ခုနစ်ဦးအား တစ်ဦးလျှင် ကျပ်လေးသောင်းစီ၊ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း သား ကျောင်းသူ ၁၅ ဦးအတွက် တစ်ဦးလျှင် ကျပ်သုံးသောင်း၊ အလယ်တန်း ကျောင်း သား ကျောင်းသူ ကိုဦးအတွက် တစ်ဦးလျှင် ကျပ်နှစ်သောင်း၊ မူလတန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၇ ဦးအတွက် တစ်ဦးလျှင် ကျပ်တစ်သောင်းခွဲစီနှင့် စာရေးကိရိယာများ စုစုပေါင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၈ ဦးအတွက် ထောက်ပံ့ကြေးငွေ ကျပ် ၁၃ သိန်း ကျော်ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုးမင်းဦး(ပြန်/ဆက်)

ဌာနဆိုင်ရာများပူးပေါင်း၍ ရက် ၁၀၀ စီမံချက် ဟောပြောပွဲကျင်းပ

မူဆယ် ဇွန် ၁၂
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့၌ ကုန်းလမ်း ပို့ဆောင်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းပြီး ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် အပြည် ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင် ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အကြံပေးပြောပွဲနှင့် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအကြောင်းအရာများ ဟောပြောပွဲကို အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း ရွှေရတုဆောင်ခန်းမ၌ ဇွန် ၁၀ ရက်က ကျင်းပ ခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးဝင်းမြင့်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှူး ဦးအောင်နိုင်က ယာဉ်စည်း ကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာများ၊ လမ်းအမှတ်အသား များ၊ အချက်ပြမှုပုံစံ၊ ဆိုင်ကယ်စီးလျှင် လိုက်နာရန် စည်းကမ်းများ၊ စက်ဘီးစီးသူနှင့် ခြေကျင်လျှောက်သူ များ လိုက်နာရန်စည်းကမ်းများ၊ ဖြစ်ပွားခဲ့ဖူးသော ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်စဉ်များအကြောင်း စသည်တို့ကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့ပြီး ယာဉ်ထိန်းရဲ တပ်ဖွဲ့ဒုတိယရဲမှူးကျော်ကျော်ထွန်းက ယာဉ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေး အချက်ပြနည်းပုံစံများကို သရုပ်ပြရင်း

လင်းခဲ့ကာ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ သည်။ ထို့နောက် မူဆယ်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးစိုးသန်း

က မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာများကို ဆက်လက်ဟောပြောခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အယ်လ်စိုး(ပြန်/ဆက်)



ရက် ၁၀၀ သစ္စာစီမံချက်အရ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ဆောင်ရွက်ပေး

မလှိုင် ဇွန် ၁၂
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလှိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အထကနှင့် အလက ကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၏ ရက် ၁၀၀ သစ္စာစီမံချက်အရ ဆောင် ရွက်ပေးခဲ့သော နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်ပွဲကို မလှိုင် အထကကျောင်း ဧရာဝတီခန်းမဆောင်၌ ဇွန် ၁၀ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်ပွဲတွင် မလှိုင်မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးငွေဒိုးက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ပြုလုပ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်(၆)ရပ်မှ သစ္စာစီမံ ချက်အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်လီတာ ငြိမ်းက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ထုတ်ပေးရန် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်မှုများ ကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ

တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားနှင့်ပတ်သက်၍ လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းများနှင့် နိုင်ငံသားတစ်ယောက်၏ အခွင့်အရေးများအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် အထက်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ပြားများကို တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးချစ်မင်းသိန်းက မြို့နယ် ပညာရေးမှူး ဦးစောဝင်းထံ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး အလယ်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို တိုင်းဒေသကြီး အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူက ကျောင်းသားများထံ ပေးအပ်ခဲ့ကာ အဆိုပါ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ကွင်းဆင်းထုတ်ပေးမှုတွင် အထက်တန်းကျောင်း သုံးကျောင်းနှင့် အလယ်တန်းကျောင်း ခြောက်ကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၄၅၉ ဦးအား အသက်(၁၀)နှစ်ပြည့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားများ ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဌေး(မလှိုင်)

သတင်းတိုများ

ကွမ်းစားသုံးခြင်းနှင့်စည်းကမ်းမဲ့ကွမ်းတံတွေးထွေးမှု ကျဆင်းရေးပညာပေး

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်ခြံမြို့နယ်အတွင်း ကွမ်းစားသုံးခြင်းနှင့် စည်းကမ်းမဲ့ကွမ်း တံတွေးထွေးမှုများ လျော့နည်းကျဆင်းလာရေးအတွက် ကွမ်းစားချသူများအား တွေ့ဆုံရှင်းလင်း ပညာပေးဟောပြောပွဲကို မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဦးစီးဌာနမှ ဇွန် ၁၀ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးမင်း ဇော်နှင့် မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဦးမျိုးကျော်အောင်တို့က စည်းကမ်းမဲ့ ကွမ်းတံတွေးထွေး ခြင်းကြောင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကို ထိခိုက်နိုင်ပုံနှင့် ကွမ်းစားခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပွားနိုင်သော ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာဆိုးကျိုးများကို ကွမ်းစားချသူများအား အသိ ပညာပေး ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အရ ဆောင်ရွက်သော လမ်းလုပ်ငန်းနှင့် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ယခုလအတွင်း ပြီးစီးမည်

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယန်းနှင့်မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်များတွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ပြည်သူ့အတွက် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အရ လမ်းလုပ်ငန်းများ နှင့် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လမ်းလုပ်ငန်းများအဖြစ် မိုင်းယန်းမြို့နယ် ယန်းကျန်ကျေးရွာ၌ အရှည် ၃ ဒသမ ၇၉ ဖာလုံရှိ ကျောက်ချောင်းလမ်းခင်းခြင်း၊ မိုင်းလွေကျေးရွာ၌ အရှည် ၃ ဒသမ ၆၄ ဖာလုံရှိ ကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချောင်းလမ်းခင်းခြင်း၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်အတွင်း၌ အရှည် ၄ ဖာလုံရှိ မိုင်းမန်း-ပန်တိုင်း ကျောက်ချောင်းလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုလအတွင်း လုပ်ငန်းအားလုံး ပြီးစီးမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဒေသခံပြည်သူများ၏ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကို ပို၍ အဆင်ပြေစေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် ဝမ်ဖျန်ကျေးရွာ၌ စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူခြင်း လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်နေပြီး အဆိုပါရေသွယ်လုပ်ငန်းမှာလည်း အပြီးသတ်နိုင်တော့ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်နိုင်(ကျိုင်းတုံ)

ဘယ်လ်ဂျီယံနဲ့ ပွဲကျပ်ကို အီတလီ ဘယ်လိုဖြတ်ကျော်မလဲ

မိုးမြင့်လင်းလက်

ပြင်သစ်နိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် ကျင်းပနေပြီဖြစ်တဲ့ ယူရို ၂၀၁၆ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကတော့ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းတိုင်း အကြိတ်အနယ်ဆင်နွှဲနေကြပြီဖြစ်ပါတယ်။ အုပ်စုပွဲစဉ်တွေကို ဇွန် ၁၄ ရက်မှာ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်တဲ့အခါ အုပ်စု(၁)က ဘယ်လ်ဂျီယံနဲ့ အီတလီ၊ အုပ်စု(၂)က သြစတြေးယားနဲ့ ဟန်ဂေရီတို့ရဲ့ ပွဲစဉ်တွေက ပရိသတ်အကြိုက် ပွဲတွေဖြစ်ပေမယ့် မမျှော်လင့်တဲ့ရလဒ်တွေ ထွက်ပေါ်ဖူးလည်း ရှိနေပါတယ်။ ဒါကြောင့် အုပ်စု(၁)မှာ နာမည်ကြီး အီတလီတို့ရဲ့ ခြေစွမ်းက တိုးတက်လာမလား ကြည့်ရမှာဖြစ်သလို အုပ်စု(၂)ရဲ့ သြစတြေးယားကလည်း ဘယ်လောက်အထိ ခရီးပေါက်နိုင်မလဲဆိုတာ အကဲခတ်ခွင့်ရဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဘယ်လ်ဂျီယံနဲ့ အီတလီ

လက်ရှိမှာ ကမ္ဘာအဆင့် ဒုတိယနေရာမှာရှိနေတဲ့ ဘယ်လ်ဂျီယံကို အီတလီတို့က စားရက်ပါလိမ့်မယ်။ နည်းပြမက်စီမော့စ်ရဲ့ ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းဟာ ဝိုလ်စွမ်းမလုံ ရေပန်းစားနေတဲ့အသင်းဖြစ်သလို ခြေစွမ်းပိုင်းမှာ စိုးရိမ်စိတ်များနေတာကလွဲပြီး ကောင်းမွန်တဲ့ အနေအထားကို ပိုင်ဆိုင်ထားပါတယ်။ လက်ရှိ ခြေစွမ်းပိုင်းကြည့်ရင် ယူရိုခြေစစ်ပွဲ ၁၀ ပွဲ ကစားခဲ့ရာမှာ ခုနစ်ပွဲနိုင်ပြီး နှစ်ပွဲသာရကျကျ တစ်ပွဲရှုံးထားတဲ့ မှတ်တမ်းကောင်းရှိပါတယ်။ တိုက်စစ်၊ ခံစစ်ရော ကွင်းလယ်မှာပါ ကစားသမားကောင်းတွေရှိနေတဲ့အပြင် အသင်းလိုက်နားလည်မှုရှိရှိနဲ့ ကစားတတ်တဲ့ ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းဟာ ဒီနှစ်မှာ သမိုင်းမှတ်တမ်းသစ်ရေးထိုးနိုင်ရေး ပွဲတိုင်းရလဒ်ကောင်းအောင် ကြိုးစားတော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ ယူရိုပြိုင်ပွဲကို လေးကြိမ်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ဖူးပြီး အမြင့်ဆုံးမှတ်တမ်းအဖြစ် ဒုတိယတစ်ကြိမ်ရရှိခဲ့တာမို့ လျှော့တွက်မိရင်တော့ အီတလီတို့ မမျှော်လင့်တဲ့ရလဒ်ထွက်ပေါ်သွားနိုင်ပါတယ်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာ ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းနည်းပြ စတင်ဖြစ်လာတဲ့ မက်စီလ်မော့စ်ဟာ ဒီနှစ်ယူရိုဖလားကို ရယူနိုင်မလားကြည့်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းရဲ့ အားသာချက်က အသင်းလိုက်စုဖွဲ့မှုအားကောင်းသလို အမှားအယွင်းလည်း နည်းကြာတာမို့ အီတလီတို့ ခြေကုန်ထုတ်မှရမယ့်အနေအထားပါပဲ။ နည်းပြကွန်တီရဲ့ အီတလီတို့ကတော့ ဒီနှစ် ယူရို ၂၀၁၆ ခြေစစ်ပွဲမှာ ဖြတ်သန်းလာခဲ့မှုကြည့်ရင် နိုင်ပွဲ ခုနစ်ပွဲ၊ သရေပွဲ သုံးပွဲဖြစ်ခဲ့ပေမယ့် ရှုံးပွဲမရှိခဲ့ပါဘူး။ ယူရိုပြိုင်ပွဲ ရှစ်ကြိမ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ဖူးတဲ့ အီတလီတို့ ၁၉၆၈ ခုနှစ်က ချန်ပီယံတစ်ကြိမ်နဲ့ ဒုတိယတစ်ကြိမ် ရရှိခဲ့ဖူးတဲ့ မှတ်တမ်းကောင်းရှိထားပါတယ်။ ချန်ပီယံဆုနဲ့ ဝေးကွာနေတဲ့ အီတလီတို့ကတော့ အခု ၂၀၁၆ ယူရိုပြိုင်ပွဲမှာတော့ ယူရိုဖလားရယူနိုင်ရေး ရည်မှန်းချက်ထားနေတာမို့ ဘယ်လ်ဂျီယံကို အခွင့်အရေးပေးမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ပြီးခဲ့တဲ့ ယူရို ၂၀၁၂ မှာ နောက်ဆုံးပိုလ်လုပွဲအထိ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့တဲ့ အီတလီဟာ ဒီနှစ်မှာ အောင်ပွဲခံရေး ကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။ ဒါပေမယ့် ခြေစွမ်းပွဲမှာတော့ ဘယ်လ်ဂျီယံကို ရှုံးခဲ့တဲ့ ခါးသည်းတဲ့ရလဒ်ကို ဒီပွဲမှာ ပြန်လည်ချေဖျက်ပါလိမ့်မယ်။ အီတလီရဲ့ အားနည်းချက်က ကွင်းလယ်ပိုင်းဖြစ်သလို ခံစစ်ပိုင်းကလည်း အမှားအယွင်းလုပ်တတ်တာကို သတိပြုမှ ရပါလိမ့်မယ်။ ဒီပွဲမှာ ဘယ်လ်ဂျီယံရဲ့ ခြေစွမ်းတက်နေမှုက အီတလီကို မျှော်လင့်ချက်ပျက်ပြား ဝေပါး



စေနိုင်ပါတယ်။

သြစတြေးလျနှင့် ဟန်ဂေရီ

ပေါ်တူဂီ၊ အိုက်စလန်၊ သြစတြေးလျ၊ ဟန်ဂေရီတို့ ပါဝင်တဲ့ အုပ်စု(၂)မှာတော့ သြစတြေးလျဟာ နောက်တစ်ဆင့်တက်လှမ်းနိုင်တဲ့အသင်းအဖြစ် ရေပန်းစားနေပါတယ်။ လက်ရှိကမ္ဘာအဆင့် ၁၀ မှာ ရပ်တည်နေတဲ့ သြစတြေးလျအသင်းကို ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသားနည်းပြ မာဆလီခိုလက်က တာဝန်ယူကြီးကြပ်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ယူရိုသမိုင်းမှာတော့ ၂၀၁၂ ခုနှစ်က တစ်ကြိမ်သာ ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ဖူးပြီး အုပ်စုအဆင့်ကပဲ ပြိုင်ပွဲက ထွက်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကလည်း ၂၀၀၈ ခုနှစ်က အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခဲ့လို့ဖြစ်ပေမယ့် အခု ယူရို ၂၀၁၆ မှာတော့ သြစတြေးလျဟာ ခြေစစ်ပွဲ ၁၀ ပွဲ ကစားခဲ့ရာမှာ ကိုးပွဲနိုင်ပြီး တစ်ပွဲသာရဖြစ်ခဲ့တာကြောင့် ခြေစွမ်းက လျှော့တွက်လို့

မရပါဘူး။ သြစတြေးလျအသင်းမှာ တိုစစ်၊ ယန်ကို၊ အလာဘာ၊ ဒရာဂိုပစ်တို့က အားထားရသူတွေဖြစ်ပြီး ရလဒ်ကောင်းရအောင် ဆောင်ကြဉ်းနိုင်သူတွေဖြစ်ပါတယ်။ နည်းပြ ဘန်းစတော့စ်ရဲ့ ဟန်ဂေရီအသင်းကတော့ ယူရိုသမိုင်းမှာ နှစ်ကြိမ်ဝင်ပြိုင်ခဲ့ဖူးပြီး အမြင့်ဆုံး တတိယတစ်ကြိမ်ရရှိခဲ့ဖူးပါတယ်။ ယူရိုပြိုင်ပွဲနဲ့ နှစ်ပေါင်း ၄၀ လောက် အဆက်ပြတ်သွားတဲ့ ဟန်ဂေရီအသင်းအတွက် ဒီနှစ် ယူရို ၂၀၁၆ ခြေစစ်ပွဲမှာတော့ ခြောက်ပွဲနိုင်၊ လေးပွဲသာရ၊ နှစ်ပွဲ ရှုံးခဲ့တဲ့မှတ်တမ်းရှိထားပါတယ်။ ဟန်ဂေရီအသင်းမှာ ခြေစွမ်းထက်မြက်တဲ့ ကစားသမားတွေ များများမရှိပေမယ့် အသင်းလိုက် ကစားအားကောင်းတဲ့ အချက်က သြစတြေးလျကို အကဲခတ်ခြင်းစေနိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တစ်ဦးချင်းရော၊ အသင်းလိုက်ပါ အားသာမှုရှိတဲ့ သြစတြေးလျဟာတို့ပဲ နိုင်ပွဲရသွားနိုင်ပါတယ်။ ။

ယူရို ၂၀၁၆ မှာ ကွင်းလယ်ကစားသမားအဖြစ်သာ ကစားခွင့်ရမယ့် တိုက်စစ်မှူး ရွန်းနေ

အင်္ဂလန် ဝါရင့် တိုက်စစ်မှူး ရွန်းနေဟာ ပြင်သစ်နိုင်ငံမှာ ကျင်းပနေတဲ့ ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲမှာ ကွင်းလယ်ကစားသမားအဖြစ်သာ ကစားခွင့်ရမယ့်လို့ နည်းပြ ရွှိုင်းဟော့ဆင်က ဆိုပါတယ်။ အင်္ဂလန်အသင်းဟာ မာဆေးမြို့မှာ ရုရှားနဲ့ စတင်ကစားတဲ့ပွဲကစလို့ ကွင်းလယ် ဖန်တီးရှင်အဖြစ် ရွန်းနေကို ထည့်ကစားဖို့ စီစဉ်ခဲ့တာပါ။ ဒါဟာလည်း နည်းပြ ရွှိုင်းဟော့ဆင်ရဲ့ ဗျူဟာသစ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒီနည်းဗျူဟာသစ်ဟာ အင်္ဂလန်အသင်းကို ဂိုးသွင်းခွင့်တွေပိုပြီး ဖန်တီးပေးနိုင်မယ့် အခွင့်အရေးဖြစ်တယ်လို့ နည်းပြ ရွှိုင်းဟော့ဆင်က အခိုင်အမာ ယုံကြည်ထားပါတယ်။ ဒါဟာ ဥရောပချန်ပီယံပြိုင်ပွဲမှာ တိုက်စစ်မှူးကနေ ကွင်းလယ်ကစားသမားအဖြစ် ကစားစေခဲ့တဲ့ ပထမဆုံး ကစားသမားလည်းဖြစ်ပါတယ်။ မူလက ရွန်းနေကို အထောင်တိုက်စစ်မှူးအဖြစ် စီစဉ်ထားတဲ့ အစီအစဉ်ကို ဖျက်လိုက်ပါတယ်။ ဟယ်ရီကီနီး၊ ဟာဒီနဲ့ ရွန်းနေတို့ရဲ့ တိုက်စစ်အတွဲကို စီစဉ်ထားရာမှ ရွန်းနေကို ကွင်းလယ်ကစားသမားအဖြစ် ပြောင်းလဲလိုက်တာပါ။ ရွန်းနေဟာ ယခင်ကလည်း မန်ယူမှာ ကွင်းလယ်ကစားသမားအဖြစ် ကစားခဲ့ဖူးတဲ့ ကစားသမားဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ အင်္ဂလန်အသင်းအတွက် ပွဲပေါင်း ၁၁၀ ပွဲ ကစားခဲ့တဲ့ ကစားသမားလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အင်္ဂလန်အသင်းဟာ ဇွန် ၁၆ ရက်မှာ ဝေလအသင်းနဲ့ အုပ်စုတွေ့ပြီးတော့ ဇွန် ၂၀ ရက်မှာ ဆလိုဗားနီးယားနဲ့ ကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပရီမီယာလိဂ်ကို ကျောခိုင်းဖို့ရှိနေတဲ့ ကစားသမားများ

ကိုလိုတိုရေး၊ ဗစ်တာဗားဒက်နဲ့ အဒီဘာရောတို့ဟာ ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်တွေကနေ ကျောခိုင်းဖို့ ရှိနေတဲ့ ထိပ်တန်းကစားသမားတွေပါ။ အသက် ၃၅ နှစ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ တိုရေးဟာ ပြီးခဲ့တဲ့လ ယူရိုပါလိဂ်မှာ ရှုံးပြီးကတည်းက လီဗာပူးက ထွက်ဖို့ ပြင်ဆင်နေတာပါ။ သူဟာ လီဗာပူးမှာ သုံးနှစ်ကြာ ကစားခဲ့ပြီးတဲ့နောက် အသင်းမှ ထွက်ခွာဖို့ ရှိနေတာပါ။ အသက် ၃၄ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ဂိုးသမားဗားဒက်ဟာလည်း မန်ယူကနေ ထွက်ခွာဖို့ ရှိနေပါတယ်။ သူဟာ လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၈ လအတွင်းမှာ နှစ်ပွဲသာ ကစားခဲ့ရပါတယ်။ အသက် ၃၂ နှစ်အရွယ်ရှိတဲ့ အဒီဘာရောကလည်း ဇန်နဝါရီလက ခရစ္စတယ်ပဲလေ့စ်နဲ့ စာချုပ်ပြီး ထွက်ခွာဖို့ ပြင်ဆင်နေပါတယ်။ မန်စီးတီးကတော့ အသက် ၃၅ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ နောက်တန်းကစားသမား ဒီမီဒီလစ်ကို ထွက်ခွာခွင့်ပြုလိုက်ပါပြီ။ ဒီအတောအတွင်းမှာ ကွင်းလယ်ကစားသမား အာတီတာ၊ ဖလာမီနီနဲ့ ရာသီမှာ အဆင်မပြေမှုကို ပြန်လှာမှာ မဟုတ်တော့ဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။



အီဘရာဟီမ့်ပစ်နေရာ အစားထိုးဖို့ နေမာကို ပစ်မှတ်ထားနေတဲ့ ပီအက်စ်ဂျီ

ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနဲ့အတူ ဖလားတွေ ဆွတ်ခူးခဲ့တဲ့ အီဘရာဟီမ့်ပစ်ဟာ ပရီမီယာလိဂ်ကို ရောက်ဖို့ သေချာနေပါတယ်။ သူ့နေရာမှာ အစားထိုးဖို့ ဘာလီလိုနာ တိုက်စစ်မှူးနေမာကို ပီအက်စ်ဂျီက ခေါ်ယူသွားဖို့ ရှိနေပါတယ်။ ပီအက်စ်ဂျီက နေမာကို ခေါ်ယူဖို့ မျှော်လင့်ထားတာပါ။ ပြင်သစ်ချန်ပီယံ ပီအက်စ်ဂျီက နေမာကို မန်ယူကျော်ပြီး ပေါင် ၁၅၄ သန်းအထိ ပေးခေါ်ဖို့ ကြိုစားနေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းမှာ လေးနှစ်ကြာ ကစားခဲ့တဲ့ အီဘရာဟီမ့်ပစ်ဟာ အသင်းသစ်ရှာဖွေနေတာပါ။ မန်ယူကို ရောက်ဖို့တော့ ရေပန်းစားနေတာပါ။ သူ့နေရာမှာ အစားထိုးနိုင်ဖို့ နေမာကို အရ ခေါ်ယူသွားဖို့ ပြင်ဆင်နေတာပါ။ တကယ်လို့သာ ပီအက်စ်ဂျီက ဒီပြောင်းရွှေ့ကြေးနဲ့ နေမာကို ခေါ်ဖြစ်မယ်ဆိုရင်တော့ နေမာဟာ ကမ္ဘာ့ပြောင်းရွှေ့ကြေး အမြင့်ဆုံး ကစားသမားဖြစ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ နေမာဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ရာသီက ၃၄ ပွဲမှာ ၂၄ ဂိုး သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ သို့ပေမယ့် မကြာသေးမီက ဘာလီလိုနာက ပေါက်ကြားတဲ့သတင်းတွေအရ နေမာဟာ တစ်ပတ်ကို ပေါင် ၇၇၀၀၀ ပဲ ရတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။



□ ကောင်းမြတ်သူ-စုစည်းသည် □



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန
နေပြည်တော်

တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာနရှိ တက္ကသိုလ်/ဒီဂရီကောလိပ်/ကောလိပ်များတွင် အောက်ဖော်ပြပါ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိပါသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်-

Table with 3 columns: No., Description of work, and Estimated cost. Includes items like transformer installation, classroom construction, and library renovation.

Table with 3 columns: No., Description of work, and Estimated cost. Includes items like furniture procurement, computer equipment, and signage.

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
(တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)
ဒက္ခိဏစရိုင်တရားရုံးတော်၌
၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၂၈
ဦးညွှတ်ထွန်းအောင် နှင့် ဦးနေလ တရားလို
ဦးနေလ အမှတ်(၁-၃၀၆၄၉၊ ၃-၃၀၆၅၀)၊ ရတီလမ်း၊ ဒက္ခိဏစရိုင် ရပ်ကွက်၊ ဒက္ခိဏစရိုင်မြို့နယ်၊ နေပြည်တော် (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။

Table with 2 columns: No. and Description of items for auction. Includes items like a car, furniture, and electronic equipment.

ဒီဂရီကိုအတည်ပြုလုပ်ရန်အမိန့်မထုတ်သင့်ကြောင်း ထုချေစေရန်
အကြောင်းကြားစာ
(တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့်-၂၀၊ နည်းဥပဒေ-၂၂)
ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် တရားရုံးတော်
၂၀၁၅ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၅၇ နှင့်ဆက်နွယ်သည့်
၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမစာပို့မှုအမှတ်-၂၉
ဒေါ်စိုးရည် နှင့်
ဒီဂရီအိုင်ရသူ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်၊ အမှတ်(၂)သစ်စက်ဝင်း၊ အခန်း ၄နေ (၁) တရားရုံး၊ ဒေါ်စိန်စိန် (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။

ဒီဂရီကိုအတည်ပြုလုပ်ရန်အမိန့်မထုတ်သင့်ကြောင်း ထုချေစေရန်
အကြောင်းကြားစာ
(တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့်-၂၀၊ နည်းဥပဒေ-၂၂)
ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် တရားရုံးတော်
၂၀၁၅ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၅၇ နှင့်ဆက်နွယ်သည့်
၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမစာပို့မှုအမှတ်-၂၉
ဒေါ်စိုးရည် နှင့်
ဒီဂရီအိုင်ရသူ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်၊ အမှတ်(၂)သစ်စက်ဝင်း၊ အခန်း ၄နေ (၁) တရားရုံး၊ ဒေါ်စိန်စိန် (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။

မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်
ရမည်သည့်မြို့နယ်၊ မြင်းနား
ကျေးရွာ(၁)ဦးအောင်စိုး ၉/ရမသ
(နိုင်)၀၅၅၇၉၄ အာသီး၊ မစင်မာ
နိုင်၏ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၂၂-
၁-၁၉၉၁ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော် ဦးကျော်စွာဦး ၁၀/မဒန
(နိုင်)၀၀၄၆၉၅ ၏ Passport No
မမှတ်မိသည့် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့်
တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၉၇၁၆၅၀၇၀

ယာဉ်ပိုက်ဆံစာပို့ပစ္စည်းလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 2B/6235 Toyota
Dyna BU85 /Van(4x2)@
ယာဉ်လက်ဖက်ရည်ရုံသု
Europe & Asia
Commercial Co.,Ltd က(ကမ-၃)
ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်
လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လို
ပါက နိုင်ငံသား အထောက်အထား
များဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်
အတွင်း ဆောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့
လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါ
သည်။
ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးရုံးခွဲ
(ရွာသာကြီး)၊
ရန်ကုန်မြို့

ယာဉ်ပိုက်ဆံစာပို့ပစ္စည်းလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 8U/3966 Multi
Purpose Vehicle (SMPV-O)
M/B(4x2) ယာဉ်လက်ဖက်ရည်ရုံသု
ဦးစိုး
သိန်း(ခ)မျိုးမြင့်အောင် ၉/မထက(နိုင်)
၀၇၇၅၄၆ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍
မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ
သည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသား
အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်
ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း ဆောက်ဖော်ပြပါ
ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်
နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)၊
ရန်ကုန်မြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ဒဂုံမြို့သစ် (မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊
မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄၃၊ မြေကွက်
အမှတ်၁၁၉၉မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်
၁၁၉၉၊ ဇွန်ပင်လမ်း၊ (၄၃)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံ
မြောက် (ဦးတင်ဝင်း) ISN-၁၁၂၄၈၆
အမည်ပေါက် နှစ်ပိတ်ရန်မြေအမှတ်
ပေါက် ဦးတင်ဝင်း(ဖခင်)နှင့်ဒေါ်ခင်သိန်း
(မိခင်)တို့ အသီးသီးကွယ်လွန်သဖြင့်
သား/သမီးများဖြစ်သော ဦးလှိုင်ဝင်း ၁၂/
၁၈မ(နိုင်)၀၁၀၂၁ နှင့် ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း
၁၂/၂၈မ(နိုင်)၀၆၇၇၇၂ ဒေါ်ယဉ်ယဉ်
ဝင်း ၁၂/၁၈မ(နိုင်)၀၀၄၄၅၁တို့ သုံးဦး
အနက် ဒေါ်ယဉ်ယဉ်ဝင်းကိုယ်စား GP
၁၁၁၈၈/၂၆-၁၀-၁၅ရပ်ကွက်(လှိုင်ဝင်း)နှင့်
ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်းတို့မှသား/သမီးများတော်
စပ်ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ မိခင်/ဖခင်
သေစာရင်းနှင့်အေးပေးပေးပေးပေးပေး
ကျမ်းကျိန်လွှာတို့ နှစ်စောင်ကိုတင်ပြ၍
ပိုင်ဆိုင်
ကြောင်း စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန်နှင့်စွန့်လွှတ်စာ
ချုပ်ရန်မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာတရား
ဝင်နိုင်သည့်အထောက်အထားများဖြင့်
ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်
အတွင်းကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့်
ကန့်
ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း
ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ
ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

2016 June လ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ပြီးသူများအတွက်...

သာမန်တက္ကသိုလ် သွားကြမှာလား? သို့မဟုတ် Metro IT သင်တန်းကျောင်းတက်ပြီး ဘဝလမ်းကြောင်း ရွေးချယ်ကြမှာလား?



ဂျပန်နိုင်ငံမှ IT ပညာရပ်များကို လေ့လာသင်ယူနိုင်မည့် သင်တန်းကျောင်းကို မြန်မာနိုင်ငံ၌ 2015 November တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး 2016 July တွင် တန်းခွဲသစ်ကို ထပ်မံဖွင့်လှစ်ပါတော့မည်။

သင်ကြားမည့် ဘာသာရပ်များမှာ

- ၁။ SYSTEM CREATOR ဘာသာရပ်
- ၂။ PC DESIGN CREATOR ဘာသာရပ်
- ၃။ IT OFFICE MANAGEMENT ဘာသာရပ်

IT ဘာသာရပ်ကို သင်ကြားမည့် ကျောင်းသား၊ကျောင်းသူများအတွက် ဂျပန်ဘာသာရပ်ကိုလည်း တွဲဖက်သင်ကြားပေးပါမည်။

ENROLL NOW!!!!!!

ဆက်သွယ်ရန် - 3rd Floor, Kyaw Business Tower Condo, ပန်းဆိုးတန်းလမ်း ၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ရန်ကင်း။

ဖုန်း - 01-372610, 09-262007800, 09-976334160

Mail - mminfo@metro-myanmar.com Facebook - metrogroupmyanmar

Web - www.metro-myanmar.com/mic

GREAT CHANCE SEMINAR

JUNE 18 (SAT) 19 (SUN) 1:00 - 3:00 pm

METRO IT & JAPANESE LANGUAGE CENTRE တွင် SEMINAR

များရှိပါသဖြင့် စိတ်ပါဝင်စားသူ မည်သူမဆို ဖုန်းဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်း၍ အခမဲ့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးနိုင်ပါသည်။

အူရီဒူး Facebook Plus



Facebook ၃ ကျပ် / MB

အူရီဒူး အချင်းချင်း အခမဲ့

အခြား ကွန်ရက်များသို့ ၂၀ ကျပ် / မိနစ်

အခမဲ့ ရယူဖို့ *4444# သို့ခေါ်ဆို၍ (သို့) 4444 သို့ FB ဟု SMS ပေးပို့ပါ

စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းသေးစိတ်ကို ooredoo.com.mm မှာ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။

SAMSUNG Galaxy On7

ဖျော်ဖြေမှုရသပေါင်းစုံကိုခံစားလိုက်ပါ



မေတ္တာလက်ဆောင်
16GB Micro SD Card

- ပါးလွှာသွယ်လျသောဒီဇိုင်း
- Home Button ခလုတ်ကို နှစ်ချက်နှိပ်ရုံဖြင့် ဓာတ်ပုံတန်းရိုက်နိုင်မည့် Quick Launch
- ဘတ်ထရီအားအနည်းဆုံးအချိန်မှာပင် အချိန်အတော်ကြာ ဆက်ပြီး အသုံးပြုနိုင်မယ့် ultra-power saving mode



သမ္မတ ဒါဆိုသင်္ကန်းများ လက်လီ / လက်ကား ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ

- အမှတ်-၁၁၈၊ ရေတာရှည်လမ်းဟောင်း၊ ဝဟန်းမြို့နယ်။ ၀၁-၅၄၅၃၉၂၊ ၀၁-၅၄၅၃၉၆
- အမှတ်-၁၅၆၊ ရွှေဂုံတိုင်လမ်းမကြီး၊ ဝဟန်းမြို့နယ်။ ၀၁-၅၄၅၂၀၂၊ ၀၁-၅၄၅၂၀၆
- အမှတ်-၂၃/ဘီ၊ ရေတာရှည်လမ်းဟောင်း၊ ဝဟန်းမြို့နယ်။ ၀၁-၃၀၀၇၇၃
- အမှတ်-၁၁၃၊ အထက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်းမကြီး၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်။ ၀၉-၇၃၀၁၆၀၃၂
- အမှတ်-၁၂၅၊ သံဇွေးရွှေ၊ လမ်းမတော်လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်။ ၀၁-၂၅၅၅၀၆
- ရန်ကုန်မန္တလေးကားလမ်း၊ ဆင်ရတနာ၊ မြင်းရတနာကြား၊ နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနား။ ၀၆၇-၂၅၅၅၆၇၇၁
- ၂/၀၃၊ နေပြည်တော်လမ်းမကြီး (ယခင်ပျဉ်းမနား-တောင်ညိုလမ်း)၊ ဆင်ရတနာအနီး၊ ယောက်သွားအင်းရပ်၊ နေပြည်တော်-ပျဉ်းမနားမြို့။ ၀၆၇-၂၄၇၇၃

သမ္မတဆိုင်းများအားလုံးတွင် ပစ္စည်းမှန်၊ ဈေးနှုန်းမှန်ဖြင့် လက်လီ / လက်ကား ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်



မြစ်ဝါစက်မှုကုမ္ပဏီ
Myit Wah Industry Co., Ltd.

အော်ဒါလက်ခံခြင်းနှင့်ထုတ်လုပ်မှုများ

- ၁။ ကျွန်းပိတောက်၊ တမလန်းနှင့်အိမ်တွင်းအလှဆင် ။
- ၂။ အဆင့်မြင့် ပရိဘောဂများ။
- ၃။ ကျည်းဂွေ၊ တံခါး၊ ပြတင်း၊ ခြင်လုံများ။
- ၄။ လှေကားနှင့်ပွတ်လုံးများ။
- ၅။ ပါကေး၊ မျက်နှာကျက်နှင့်စကတင်များ။
- ၆။ ဆိုက်ကြီး (8"x1"x6") (12"x1 1/2"x6") အခင်းပြားများကို ရှေးမူအတိုင်း စရွေးနှင့်သပ်သုံး၍ ပြုလုပ်တပ်ဆင်ပေးပါသည်။ (သံနှင့်တော်လုံးဝမသုံးပါ။)

အဆင့်မြင့်သစ်အချောထည်နှင့်ပရိဘောဂစက်ရုံ



နမူနာများကိုရုံးချိန်အတွင်းလာရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာနိုင်ပါသည်။ (ရုံးပိတ်ရက်မရှိပါ)

Show Room : ဗိုလ်ချုပ်လမ်းနှင့် မင်းရဲကျော်စွာလမ်းကြား ၊ ဇော်ဂျီလမ်း ၊ ဗဟိုစည်ဆေးရုံ အနီး၊ ရန်ကုန်။ Hp:09-9610 52 999
ရန်ကုန်၊ လွင်အောင်မိုး 09-203 5038 ဇော်ဇော်အောင် 09-402707358 ယဝေဖူးလွင် 09-797346341 မန္တလေး၊ အောင်ကျော်ဖြိုး 09-43186878

ဝယ်ယူလိုက်ရမည့်ပစ္စည်းကို အရင်အစီအစဉ်ဖြင့်လုပ်ကိုင်လိုသူများ

ODYSSEY
Travel & Tours Co., Ltd.

ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရရှိရန်အတွက် ဝယ်ယူမှုစာချုပ်ထုတ်ပေးနိုင်ပါသည်။

ဖုန်းနံပါတ် ၈၈ 72070183
၈၈ 7207788

ကလေးနာမည်ပေးဆရာကြီးရာဇာဇော်ဝင်း

(LL.B) နှင့် အောက်သွယ်ပါ (ဗိတ်ဂျက်မဂ္ဂ) /
01-394727, 01-399428, 09-73009994
ဖုန်းနံပါတ် (၅၄) လမ်း၊ မြေညီထပ်
မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ဒဂုံမြို့သစ်

အရှေ့ပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်
တောင်ပိုင်း၊
မြောက်ပိုင်းများရှိ
မြေကွက်များကို
ရေးကောင်းပေးပါသည်။
ဖုန်း-၀၉-၈၆၂၃၁၈၈
ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၄၁၂၉

တိုက်နှင့်ခြံရောင်းမည်

၄၀ x ၆၈ ဂရိအမည်ပေါက်
BN (၂) ထပ် အသစ်နီးပါး
Master (၂) ခန်း၊
Single (၁) ခန်း၊
ကား(၃) စီးဆန်း၊ ရေ၊ မီးအရုံ
(၁၆) ရပ်ကွက်၊ သယ်နီးကျွန်း၊
ရန်ကုန်မြို့။
Ph: 09 259258407
09 31233275

လောဟိမယ် အလုပ်လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း ရန်ကုန်အဲဝေစ်

- အမျိုးသမီး (အိမ်ထောင်မရှိသူအမျိုး) ဖြစ်ရမည်။
- ပထမနှစ်၊ ဒုတိယနှစ် (သို့) အခြေခံပညာအထက်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။
- အသက် ၁၉ နှစ်ပြည့်ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် (၃၁) ရက်နေ့တွင် ၂၃ နှစ်မကျော်သူဖြစ်ရမည်။
- ရုပ်ရည်ချောမောပြေပြစ်ပြီး ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်ကာ စိတ်ရှည်သည်းခံနိုင်သူဖြစ်ရမည်။
- အင်္ဂလိပ်စကားကောင်းမွန်စွာပြောဆိုနိုင်ပြီး အခြားနိုင်ငံခြားဘာသာစကားတစ်ခုခုကိုတတ်လျှင် ပို၍ဦးစားပေးမည်။
- အနည်းဆုံးအရပ် (၅ ပေ ၃ လက်မ) ရှိပြီး လိုက်လျောညီထွေသော ခန္ဓာကိုယ်အမျိုးအစားရှိရမည်။
- မျက်မှန်တပ်ဆင်သူမဖြစ်ရပါ။
- လူအများနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။

အထက်ပါအရည်အချင်းနှင့်ပြည့်စုံသူများလျှောက်ထားနိုင်ပြီး မိမိ၏ကိုယ်ရေးရာဇဝင်၊ နိုင်ငံသားစာ၊ မိတ္တူရေ၊ တည်တည်မှရိုက်ထားသော တကိုယ်လုံးပုံတစ်ပုံ၊ ပတ်စပို့ပုံ (၃) ပုံ၊ အကျဉ်းစာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထောက်ခံစာမူရင်း၊ ရဲစခန်းထောက်ခံစာမူရင်း၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမိတ္တူပညာအရည်အချင်းအထောက်အထားမိတ္တူ တို့နှင့်အတူ အိတ်နောက်ကျောတွင် လျှောက်ထားသူအမည်၊ ဖုန်းနံပါတ်တို့ထည့်ဝင်ရေးသား၍ (၃၀.၆.၂၀၁၆) နောက်ဆုံးထား၍ အောက်ပါလိပ်စာသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ရန်ကုန်အဲဝေစ်ရုံးချုပ်
အမှတ် ၁၆၆၊ MMB (Tower) စလွှာအထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
လျှောက်လွှာများကို ရန်ကုန်အဲဝေစ် Website www.yangonair.com တွင်ရရှိနိုင်ပါသည်။

Health Education to The Future

'ကျန်းမာရေးပညာဆိုင်ရာ အလားအလာများ၊ ရွေးချယ်ခွင့် နှင့် ပညာရေးခရီး'

ဆေးပညာနှင့် ကျန်းမာရေးပညာဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များ၊ ၎င်းတို့၏ အလားအလာများကို စိတ်ဝင်စားသူများအတွက် အထူးကျင်းပသော ဟောပြောပွဲ

ဟောပြောမည့်သူများ

ဒေါက်တာဝင်းနိုင် (ခေတ္တလန်ဒန်)	-	Consultant - OMMC
ဒေါက်တာသန်းစိန်	-	Principal - OMMC
ကျင်းပမည့် ခန့်	-	၁၅-၆-၂၀၁၆
ကျင်းပမည့် အချိန်	-	မွန်းလွဲ (၂) နာရီမှ (၄) နာရီထိ
ကျင်းပမည့် ခန့်ရာ	-	စတင်ဇူဇန်းမ (တော်ယောင်)

Sule Shangri-la Hotel၊ ရန်ကုန်မြို့။

စိတ်ဝင်စားသူများအားလုံး (အခမဲ့) တက်ရောက်နိုင်ကြပါသည်။
လူဦးရေကန့်သတ်ချက်ရှိပါသဖြင့် အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။
ကျောင်းသားရေးရာဌာန - အမှတ် (၃၅၁-၃၅၅)၊ ဒုတိယထပ်၊ သိမ်ဖြူလမ်း၊ (ဗိုလ်မင်းရောင်လမ်းထောင့်)၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း - ၀၉- ၃၀၀၇၁၇၀၃၊ ၀၉- ၂၅၅၅၀၁၁၂၊ ၀၉- ၂၅၅၅၀၉၀၁၆

iStock ကုန်ပစ္စည်းထိန်းကွန်ပျူတာစနစ်

ကုန်ရောင်း/ကုန်ဝယ်စာရင်း	ငွေစာရင်း
ကုန်လက်ကျန်စာရင်း	ကုန်တစ်မျိုးချင်းစီ၏ အမြတ်စာရင်း
အကြွေးစာရင်း	လုပ်ငန်းတစ်ခုလုံး၏ အရှုံးအမြတ်စာရင်း

Contact Us ...
YGN 09-43064181, 09-252424002, 09-254151516
MDY 09-440067577, 09-978030881
NPT 09-974432762, 09-974432763

Galaxy Software Co., Ltd.
www.galaxy.com.mm

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ပုသိမ်မြို့၊ အမှတ်(၁၃)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်(၅၂)၊ ကင်မလင်းကျွန်းအကွက်၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၅)၊ ဧရာဝတီ ၀၁၁၁၈ စတုဂံကန်မြေကို ဦးသန်းရီ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ တိုင်းဒေသကြီးရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေးဦးစီးဌာနက မြေဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံး (အသစ်) လျှောက်ထားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ရှေးဟောင်းပစ္စည်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက သတင်းစာတွင် ကြေညာသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း အထောက်အထား ပြည့်စုံစွာဖြင့် ဤမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးသို့ ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင်လာရောက် ဆက်သွယ်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ပုသိမ်မြို့နယ်

✓ တိုင်းရင်းစေးအရည်အသွေး ကမ္ဘာ့စံနှုန်းနှင့်ညီညွတ်စွာ (ဂျီနီဇာ - ၂၀၀၀) ရွှေတံဆိပ်ခိုင်းထုတ်ရ
✓ နိုင်ငံတကာ ဝေဇီဇီဆောင်ရွက်မှုစွမ်းရည်ကြယ်ပွင့်ဆု (ပီရစ် - ၂၀၁၁) နှင့် Certificate ရ
✓ ကမ္ဘာ့အရည်အသွေးပြည့် ထိပ်သီးဆု (USA-2012) နှင့် Certificate ရ
✓ ကမ္ဘာ့အရည်အသွေး စိန်ပွင့်ဆု (ပြင်သစ် - ၂၀၁၃) နှင့် Certificate ရ
✓ ကမ္ဘာ့အရည်အသွေး သရဖူစိန်ပွင့်ဆု (လန်ဒန် - ၂၀၁၄) နှင့် Certificate ရ

ဖျံ-၅-ကောင် သွေးချို-ဆီးချိုကျဆေးနှင့် သွေးတိုးကျဆေးကို တစ်ပြည်လုံးသို့ မြန့်ချိလိုက်ပါပြီ။

ဒေါက်တာစိုးမြင့်အောင် (ဝါးဇယ်) Ph.D (Alternative Medicines)
ဖျံ-၅-ကောင် တိုင်းရင်းစေးဆေး၊ အမှတ်-၁၂၊ ၄၂ လမ်း၊ ဗိုလ်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၁ ၃၈၀၀၇၅၊ ၃၉၂၅၉၄

FAME Nephrotec
For healthy kidney
ကျောက်ကပ်ဆေး

ISO 9001 : 2015
ISO 14001 : 2015
OHSAS 18001 : 2007
GMP Certified
Organic Certified

TMR 012139 (0516)
၂/၂၀၁၅ ထပ်ထုတ်/ထိုး(၀၆၅၃)

FAME Urocrush
For renal stones
ဆီးကျောက်ကျဆေး

ISO 9001 : 2015
ISO 14001 : 2015
OHSAS 18001 : 2007
GMP Certified
Organic Certified

TMR 006245 (0717)
၂/၂၀၁၅ ထပ်ထုတ်/ထိုး(၀၆၅၃)

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဖြေဆို၊ အောင်မြင်ပြီးသူများအတွက် UK ပညာရေးလမ်းကြောင်းများနှင့် IT အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ

ပညာရေး ဆွေးနွေးပွဲ

- ◆ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဖြေဆို၊ အောင်မြင်ပြီးသူများအတွက် UK မှ တိုက်ရိုက်ချီးမြှင့်မည့် ကွန်ပျူတာဘွဲ့ (ကို 3+0 (သို့) 2+1ပုံစံဖြင့် ရယူနိုင်မည့်အခွင့်အလမ်းများ အကြောင်း။
- ◆ နိုင်ငံတကာအဆင့် IT အင်ဂျင်နီယာ တစ်ယောက်ဖြစ်စေရန် လေ့လာရမည့် ဘာသာရပ်များအကြောင်း နှင့် တတ်မြောက်မှုကို သေချာစေမည့် စစ်ဆေးအကဲဖြတ်မှုများ။
- ◆ မိမိအရည်အချင်း ရှိသလောက် အမြင့်မားဆုံး အောင်မြင်မှုကိုရယူလိုသော လူငယ်များအတွက် စောင့်ကြိုနေသော IT အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ။

(၁၀)တန်း အောင်မြင်ပြီးသူများ အနေဖြင့် စိတ်ဝင်စားရာ ဘာသာရပ်နှင့် ကျောင်းရွေးချယ်မှု မှန်ကန်ရန်မှာ အလွန်ပင် အရေးကြီးသောကြောင့် ကျောင်းသားများနှင့် မိဘများကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ရန် စိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဟောပြောမည့်သူ ဦးဝင်းထိန်ဝင်း (GUSTO International College)
 နေ့ရက် ၁၈.၆.၂၀၁၆ (စနေနေ့)
 အချိန် နံနက် ၁၀နာရီ မှ ၁၂နာရီ ထိ
 နေရာ Novotel Hotel Yangon Max
 Mandalay Meeting Room (4th floor)

လူဦးရေကန့်သတ်ထားပါသဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းပေး (အခမဲ့) တက်ရောက်ပါရန်
Call Now : 09 862 8806, 09 789 888 222, 01 504632

W7 PNY EC ၁၀ တန်း Repeater များအတွက် အထူးရှယ်အစီအစဉ်

ပညာစွာ အဆင့်မြင့်သောနှင့် စာသင်စာကျက်ပိုင်း

ဆုံးရှုံးခဲ့သောအခွင့်အရေးအတွက် အကောင်းဆုံးသင်ကြား ကြီးကြပ်မှုများနှင့်အတူ လူဦးရေ ကန့်သတ် လက်ခံမည်ဖြစ်၍ အမြန်စာရင်းသွင်းပါ။

အမှတ် ၇၇၊ စမ်းချောင်းလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ် (မြသိန်းတန်ဓမ္မာရုံရှေ့)
 09 5055412, 09965055412, 01-510617

JES Driver Academy
 အထူးယာဉ်မောင်းသင်တန်း

ထူးခြားသောနည်းစနစ်များဖြင့်သင်ကြားပေးမည့်ယာဉ်မောင်း အထူးသင်တန်းကို (၂၇ - ၆ - ၂၀၁၆) တနင်္လာနေ့တွင် ဖွင့်လှစ်ပါမည်။ လူဦးရေကန့်သတ်ထားပါသည်။

(၈)လိုင်စင်ရသည့်အထိ ဆောင်ရွက်ပေးမည်။ (အမောင်းသင် လိုင်စင်လက်ဝယ်ရှိသူများ အမြန်လိုင်စင်ရမည်။) တက်ရောက် လိုသူများအောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များတွင် စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

09 8581144, 09 32173735, 09 263145979,
 09 32250319, 09 797815723, 09 263464993
 www.facebook.com/jesdriveracademy

ချာချီးယား ဒဂုံမြို့သစ်

အရေပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း များရှိမြေကွက်များကို ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။

09-681 9020
 09-510 1862

အမြန်ဆက်သွယ်ရန်

ဦးမြတ်ကျော်နှင့် သားသမီး များ အမြန်ဆက်သွယ်ပါ။ ဆယ်ပိုင်ကုန်းတွင် တွေ့ဆုံခဲ့ သော တပည့်။

ဖုန်း-၀၉-၂၆၀၂၈၆၂၁၁
 ၀၉-၄၂၁၇၅၀၇၉၀

သူတို့ ငယ်စဉ်က အလွန်ဆင်းရဲခဲ့ကြတယ်။ တချို့ဘွဲ့ရရှိနေသောအခါ အတန်းပညာပြီးဆုံးအောင် မသင်ယူနိုင်ခဲ့။ ဒါပေမယ့် သူတို့ဟာ ရိုးရိုးသားသားနဲ့ ကိုယ်အားကိုးကိုး ကြီးစားပြီး ကြီးပွားချမ်းသာအောင် လုပ်နိုင်ခဲ့ကြတယ်။

ပိလျံနာ ဘီလျံနာသူဌေးကြီး ၂၃ ယောက် အကြောင်း...

ပန်းမော် ဘီလျံနာ ဆင်းရဲနွမ်းပါး ချမ်းသာဘုံသို့

အမြို့မြို့အနယ်နယ်ရှိ စာအုပ်ဆိုင်ကြီးများနှင့် Citymart များတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။

ထွက်ပြီ

ပစ္စည်းစာအုပ်တိုက် ၁၆၇ (မြေညို)၊ ၃၅လမ်း (လယ်)၊ ကျောက်တံတား၊ ရန်ကင်း၊ ဖုန်း ၀၁ ၃၇၇၀၆၁

ကြိုပြေးမှာပါပျို

မိုးရွာတော့မှာမို့ ဆန်တစ်ဆိတ်ကြိုမှာပါပျို

09-43334111 / 09-43334222
 09-73077711 / 09-73077722

စိတ်ကောင်းကြည်လင် ချန်ပီယံပေါ်ဆန်းမွှေး

မြန်မာကျော် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဖွဲ့မှ အရင်းအနှီးလိုအပ်သော လုပ်ငန်းရှင်များအား ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

အောက်ပါအရည်အချင်းနှင့် ကိုက်ညီသူများကို နွေးထွေးမှုဖြင့် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

- (က) ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အထူးစိတ်ဝင်စား၍ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိသူ။
- (ခ) ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာနှင့် ပြည့်စုံပြီး တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ဓာတ်၊ အများအတွက် ကိုယ်ကျိုးစွန့်ရဲ သည့် စိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်နိုင်သူ။
- (ဂ) မိမိ၏ လုပ်ငန်း အောင်မြင်လည်ပတ်နေမှုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေအား တင်ပြနိုင်သူ။
- (ဃ) ယှဉ်ပြိုင်အရေးချွယ်ခံလုပ်ငန်းရှင် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအား ၎င်းဒေသရှိ လုပ်ငန်းရှင်ကြီး နှစ်ဦးမှ အာမခံမိတ်ဆက်ပေးနိုင်ရမည်။
- (င) အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ၊ နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ၊ အင်ဂျင်နီယာပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ငွေစာရင်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ၊ တောဂဗဗေ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာနှင့် အဖွဲ့အစည်းဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပညာရပ်တစ်ခုခု ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်သူဖြစ်ပါက ဦးစားပေးစဉ်းစားမည်။
- (စ) စိစစ်ရွေးချယ်ခံရသူအား ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ဆောင်ရွက် နိုင်ရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့်ရှိ စီမံခန့်ခွဲမှုနည်းပညာရပ်များကိုပါ ကူညီ ထောက်ပံ့ပေးမည်။
- (ဆ) ခရိုင်တစ်ခုချင်းစီမှ တစ်ဦးနှုန်း စိစစ်ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဖိတ်ခေါ်စာမူပို့ပါက အောက်ဖော်ပြချက်နှင့် ဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်ရန်။

အမှတ် (၉၈)၊ ဗဟိုလမ်း(အောက်)၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ဦးခင်မောင်ကြည် (ရုံးအဖွဲ့မှူး) ၀၉၄၉၂၁၁၁၀၆၊ ၀၉၉၇၁၁၆၁၈၃၅၊
 ဒေါ်တင်ဇာလင်း (ဌာနမှူး) ၀၉၄၀၁၅၈၀၄၀၃၊ ၀၉၇၉၇၃၇၂၂၅၉၊
 ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း (ဌာနမှူး) ၀၉၉၇၉၆၂၁၆၃၉၊ ၀၉၂၅၃၀၃၈၇၂၂၊
 ဒေါ်ဝေမွန်သိန်း (ဌာနမှူး) ၀၉၂၅၀၇၃၄၉၀၈၊ ၀၉၄၂၅၂၇၆၉၀၈။

ပေါ့ပါးလွယ်ကူသည့်... **FIRE.Safe မီးသတ်ဆေးဘူး**

FIRE.Safe **FIRE.Safe 2** **FIRE.Safe 3**

အမြို့မြို့အနယ်နယ် Super Market ၊ ကုန်တိုက် နှင့် စတိုးဆိုင်ကြီးများတွင်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

SOLE AGENT **FIRE.SAFE Co., Ltd** ဆက်သွယ်ဖုန်းနံပါတ်...
 ၀၉ 440 444444
 ၀၉ 458 222222

ISO 9001

မွေးသက္ကရာဇ်အမှန် ကျွန်တော်ဦးကျော်မင်းဌေးအောင် ၇/အတန်(နိုင်)၀၆/၆၀၀၀ နှင့် ဇနီး ဒေါ်အေးလှစန်း ၉/အေ(ဧည့်)၀၀၀၀၀၇ တို့၏သား မောင်ကောင်းခန့်၏မွေးနေ့ အမှန်မှာ ၂၅-၆-၂၀၀၉ ရက် ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။	အမည်ပြောင်း ဦးစောင်းခို၏သမီး ဘုတလင်မြို့၊ ချောင်မီးတိုကျေးရွာ၊ အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်းခွဲ၊ နဝမတန်းမှ မသေးကလီအား မစန္ဒာမိုးမြင့်ဟု အမည်ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မစန္ဒာမိုးမြင့်	ဖခင်အမည်မှန် မုံရွာမြို့၊ အောင်ချမ်းသာရပ်၊ အမှတ် (၅) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(ဂ)မှ မောင်အောင် ဖိုးစံနှင့် သတ္တမတန်း(က)မှ မောင်အောင် ဖုန်းသန့်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစိုးမင်းမော် ဖြစ်ပါကြောင်း။
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

အမည်မှန် မိုင်းပျဉ်း၊ အထက၊ ဒုတိယတန်းမှ နန်းမွှေးလောင်ဟိန်း၏ အမည်မှန်မှာ နန်းမွှေးလောင်ဟိန်းဖြစ်ပြီး ၎င်း၏ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအိုက်လှ ၁၃/မပတ(နိုင်)၀၃၀၅၅၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။ နန်းမွှေးလောင်ဟိန်း	အမည်မှန် တာချီလိတ်မြို့၊ မကာဟိုခမ်း၊ အထက၊ အငွေမတန်း(B)မှ မောင်ဖရန်စွမ်းကို၏ မိဘအမည်မှန်မှာ ဦးအိုက်ဇက် ၁၃/ဆဆန(နိုင်)၀၄၅၆၇၇ နှင့် ဒေါ်ဘူးဂေါ် ၁၃/တခလ(နိုင်)၀၅၅၇၅၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

အများသိစေရန် လူပျောက်ကြေညာခြင်း

ပခုက္ကူမြို့၊ အမှတ် (၆)ရပ်ကွက်တွင် နေထိုင်သော မောင်မင်းခန့်ကျော်(ခ)ပြည့်ပြည့် ၉/မထလ(နိုင်)၁၃၉၀၆၇ (ဘ)ဦးကျော်နန္ဒာဝင်း အသက် (၁၇)နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြေကြားထားသူသည် ၂၆-၅-၂၀၁၆ ရက်တွင် နေအိမ်မှ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် မောင်မင်းခန့်ကျော်(ခ)ပြည့်ပြည့်အား တွေ့ရှိပါက လာရောက်အကြောင်းကြားပေးပါရန်နှင့် လက်ခံထားပါက ဥပဒေအတိုင်း အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဒေါ်အေးသီတာ

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မတ (တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်တရားရုံး

တရားလို တရားပြိုင်များ အထက်ဖော်ပြပါ တရားပြိုင်(၂၀)ဦးအနက်မှ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်၊ မဲပွဲစနစ်အရ တရားပြိုင် (၁၂) မဲခွဲနယ်(၁)ဦးချစ်စု၊ (၁၃)မဲခွဲ(၁)ဦးချစ်စု၊ (၁၄)မဲခွဲနယ် (၁)ဦးချစ်စု၊ (၁၅)မဲခွဲ(၁)ဦးချစ်စု၊ (၁၆)မဲခွဲ(၁)ဦးချစ်စု၊ (၁၇)မဲခွဲ(၁)ဦးချစ်စု၊ (၁၈)မဲခွဲ(၁)ဦးချစ်စု၊ (၁၉)မဲခွဲ(၁)ဦးချစ်စု၊ (၂၀)မဲခွဲ(၁)ဦးချစ်စု

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မတ (တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ဒုတိယမြို့နယ်တရားသူကြီး(၁) တရားရုံးတော်၌

ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အသိပေးကြေညာချက် ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ကျွန်းလယ်ရပ်ကွက်၊ မဟာမြိုင်လမ်း (ပြည်လမ်း ၇၀)၊ အမှတ် ၃၀၊ မြေညီထဲနေ ကျွန်းလယ်ရပ်ကွက် ဒေါ်ခင်မြင့်သန်း ၆/ထဝန်(နိုင်)၀၀၅၃၁၁

MYANMAR CHEMICAL INDUSTRIES ASSOCIATION (MCIA) သင်တန်းတက်ရောက်နိုင်ရန် စိတ်ကြွေးခြင်း

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ရောင်းချရန်ကြော်ငြာစာ (တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့်-၂၁၊ နည်းဥပဒေ-၆၆) မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးတော်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ငြင်းချက်ထုတ်ရန် သမ္မတ (တရားမကျင့်ထုံးကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်တရားရုံး

ဒေါ်ခင်နန်းအေး နှင့် ဦးမြင့်နိုင်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ မုခ်ဦး၊ ရေကန် ဒါယကာမကြီး ဒေါ်အုန်းကြည် အသက်(၈၂)နှစ်

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

အများသိစေရန်

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာချက်

ဟောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ဟောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ဟောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ဟောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း



ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲအုပ်စု(ခ)ပွဲစဉ် အင်္ဂလန်နှင့်ရှုရှား တစ်ဂိုးစီသရေရလဒ်ဖြင့်ပြီးဆုံး

ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲအုပ်စု(ခ)ပွဲစဉ် အင်္ဂလန်နှင့်ရှုရှားတို့ ဇွန် ၁၂ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲ က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီသရေရလဒ်ဖြင့် ပြီးဆုံးခဲ့သည်။
အင်္ဂလန်နှင့်ရှုရှားပွဲတွင်အင်္ဂလန်သည် ၄-၃-၃ ကစားကွက်ဖြင့် တိုက်စစ်ပိုင်းတွင် လယ်လာနာ၊ ဟယ်ရီကီနီး၊ စတားလင်းတို့ပွဲထွက်ခဲ့သည်။ ရှုရှားအသင်းသည် ၄-၂-၃-၁ ပုံစံဖြင့် တိုက်စစ်မှူးဒီဇတာကိုအထောင်ထား၍ပွဲထွက်လာသည်။ အင်္ဂလန်အသင်းသည် ပွဲချိန်ပြည့် တိုက်စစ်မြှင့်ခဲ့ပြီး ရှုရှားသည် ခံစစ်အသားပေးကစားခဲ့၍ ပထမပိုင်းတွင် နှစ်သင်းစလုံးဂိုးမရရှိခဲ့ပေ။ ဒုတိယပိုင်း ၇၃ မိနစ်တွင် အင်္ဂလန်အသင်း ၁၈ ကိုက် အစပ်တွင်ပြစ်ဒဏ်ဘောရရှိရာ ကွင်းလယ်ကစားသမား အီရစ်ဒီယာက တိုက်ရိုက် သွင်းယူခဲ့သည်။ ခံစစ်မာကျောသော ရှုရှားအသင်းသည် ပေးဂိုးပေးလိုက်ရသဖြင့် ခံစစ်အသွင်မှ ပွဲပြီးခါနီးတွင်တိုက်စစ်မြှင့်ခဲ့ပြီး နာကျင်အချိန်ပိုတွင် ဖြတ်တင်ဘောမှ တစ်ဆင့် အသင်းခေါင်းဆောင်ဘီရီဇတ်စကီးက ခေါင်းတိုက်သွင်းယူခဲ့၍ ရှုရှားတို့ ချေပဂိုးရရှိခဲ့သည်။ မထင်မှတ်ထားသောအချိန်ပိုင်းတွင် သွင်းယူခဲ့သောဂိုးကြောင့် အင်္ဂလန်တို့ သရေရလဒ်ဖြင့်သာကျေနပ်ခဲ့ရသည်။ ယင်းပွဲတွင် အင်္ဂလန်ကဘောလုံး ပိုင်ဆိုင်မှုအသာစီးဖြင့် ဂိုးကန်သွင်းခွင့် ၁၃ ကြိမ်ရရှိပြီး ငါးကြိမ်ဂိုးပေါက်တည့်ခဲ့သည်။ ရှုရှားသည်ခြောက်ကြိမ်သာ အခွင့်အရေးရပြီးနှစ်ကြိမ်ဂိုးပေါက်တည့်ခဲ့သည်။ ယခုပွဲ သရေရလဒ်ကြောင့် အင်္ဂလန်တို့အနေဖြင့်ယူရိုပြိုင်ပွဲ အဖွင့်ပွဲစဉ်များတွင် အနိုင်မရသည့် အစဉ်အလာကို ဆက်လက်ထိန်းနိုင်ခဲ့သည်။ **စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁**

မိုးအဆက်မပြတ်ရွာ၍ မြန်အောင်၌ လမ်းတံတားများပျက်စီး

မြန်အောင် ဇွန် ၁၂
မြန်အောင်မြို့နယ်အတွင်း မိုးအဆက်မပြတ်သည်ထက်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွားပြီး လမ်းတံတားများပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။
ဇွန် ၁၁ ရက်က အစယ်ကျေးရွာအုပ်စု မဲဇင်းကျေးရွာ မဲဇင်းတံတားအရှေ့ဘက် ချဉ်းကပ်လမ်း ပေ ၂၀ ခန့် ကျိုးပဲ့ပျက်စီးခဲ့ပြီး သဲတို့ကျေးရွာအုပ်စု ထိန်းသေးကုန်းကျေးရွာ ကဇွန်းရိုးတံတား၊ ဖင်လှန်ရိုးတံတား၊ အုတ်လှိုင်တံတားနှင့် ရေသိုးချောင်းတံတားတို့ ရေမျောပါပျက်စီးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁

မိုးကြီးနိုင်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်းနှင့် တောင်ပိုင်းတို့တွင်နေရာကျကျ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းနှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်နှင့်ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြားထစ်ချွန်းရွာပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ် နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် ဒေသအလိုက်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီး နိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။

ဘူးသီးထောင်၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်း၊ လမ်းတံတားများပျက်စီး
စာမျက်နှာ-၈

အမေရိကန်အဆိုတော်တစ်ဦး အမှတ်တရလက်မှတ်ရေးထိုးစဉ် ပစ်သတ်ခံရ
စာမျက်နှာ-၁၀

ဇီကာကြောင့် ဘရာဇီးအိုလံပစ်ပွဲ အလှမ်းဝေးရတော့မည်လား
စာမျက်နှာ-၁၁

နန်နင်း-အာဆီယံ နိုင်ငံတကာနဂါးလှေလှော်ပြိုင်ပွဲ မြန်မာလှေလှော်အဖွဲ့ ရွှေတံဆိပ်နှစ်ခုရရှိ

သတင်း-ဓာတ်ပုံ-ချစ်ကိုကို
ရန်ကုန် ဇွန် ၁၂
တရုတ်နိုင်ငံတွင် ဇွန် ၁၁ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည့် နန်နင်း-အာဆီယံ နိုင်ငံ တကာ နဂါးလှေလှော်ပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေ တံဆိပ်နှစ်ခုရရှိခဲ့သည့် အောင်ပွဲရမြန်မာ လှေလှော်အဖွဲ့သည် ယနေ့ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာရာ မြန်မာနိုင်ငံလှေလှော် အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းထိုက်မင်းနှင့် အမှုဆောင်များ၊ အား/ကာသိပုံ(ရန်ကုန်)ကျောင်းအုပ် ကြီးဦးစိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုကြသည်။
နန်နင်း-အာဆီယံနိုင်ငံတကာနဂါး လှေလှော်ပြိုင်ပွဲကို ဇွန် ၁၁ ရက် တစ်ရက် တည်းသာ ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာ လှေလှော်အဖွဲ့သည် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် သည့်ပြိုင်ပွဲနှစ်ခုစလုံး၌ အောင်မြင်မှုရရှိ ခဲ့သည်။ မြန်မာလှေလှော်အဖွဲ့အတွက် ရွှေတံဆိပ်ဆုများကို အမျိုးသား မီတာ ၂၀၀၊ ၁၂ တက်လှော်ပြိုင်ပွဲတွင် တစ်ခု၊ အမျိုးသားမီတာ ၅၀၀၊ ၁၂ တက်လှော် ပြိုင်ပွဲတွင် တစ်ခုတို့ ရယူပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ထိုင်းအသင်းသည် ငွေတံဆိပ်ဆုများ သာ ရယူနိုင်ခဲ့သည်။
ယင်းပြိုင်ပွဲကိုအာဆီယံအသင်းများ နှင့် တရုတ်ကလပ်အသင်းစုစုပေါင်း ၁၇ သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ လှေလှော်အဖွဲ့ချုပ်အား အသစ်ပြန်လည် ဖွဲ့စည်းပြီးနောက်ပိုင်း ပထမဆုံးယှဉ်ပြိုင် သည့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ် ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အောင်ပွဲရမြန်မာ လှေလှော်အဖွဲ့တွင် အုပ်ချုပ်၊ နည်းပြအဖွဲ့ ဝင်သုံးဦး၊ ကစားသမား ၁၄ ဦး ပြန်လည် လိုက်ပါလာသည်။



ရွှေတံဆိပ်နှစ်ခုရရှိခဲ့သည့် အောင်ပွဲရမြန်မာလှေလှော်အဖွဲ့ကို တွေ့ရစဉ်

ALPHA CEMENT | အယ်လ်ဖာ အိမ်ရာ

HOT LINE - 09-787878749, 787878729

တစ်ရက်လျှင် သိလပ်မြေ တန်ချိန် (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ပထမ ဖြစ်သည့် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ဂုဏ်ယူစွာထုတ်လုပ်ပါသည်။